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Sviatky v MHD: konfl ikty, 
alkohol a dopravné nehody
Počas Veľkonočných 

sviatkov zaznamenal 
dispečing Dopravného 
podniku Bratislava viace-
ro výnimočných situácií. 
Po sviatkoch hlási do-
pravca viacero konfl iktov, 
vyvolaných opitými ces-
tujúcimi, zničené interiéry 
vozidiel či dopravné neho-
dy. 
 Už na Zelený štvrtok hlá-
sili vodiči viacerých opitých, 
znečistených, či agresívnych 
cestujúcich. Krátko po pol-
noci zaznamenali dispečeri 
vstup partie 13  osôb do tune-
la pod hradom. Vyviedla ich 
až polícia. Frekventovaným 

javom bol aj vandalizmus. Vý-
sledkom sú dorezané sedadlo, 
odcudzené bezpečnostné kla-
divko alebo zničený označo-
vač lístkov. Na Bielu sobotu v 
trolejbuse číslo 202 sa v ran-
ných hodinách strhla bitka. 
Vodič trolejbusu vypovedal, 
že počas jazdy sa vo vozidle 
bila skupina agresívnych ces-
tujúcich. Bitkou a agresívnym 
správaním však ohrozovali aj 
ostatných cestujúcich. Neho-
dy a vandalizmus pred a počas 
sviatkov tak bratislavského 
dopravcu stál takmer 4500 
eur. 

(bak, pj)

O niekoľko dní bude 
stará podoba Starého 

mosta defi nitívne minu-
losťou. Najstarší most v 
hlavnom meste sa Bra-
tislavčanom stráca pred 
očami. Mal niekoľko ná-
zvov – Most Františka 
Jozefa, Štefánikov most, 
Most Červenej armády a 
naposledy Starý most.
 Podľa ofi ciálne schválené-
ho harmonogramu dodávateľa 
stavby, je ukončenie demontá-
že Starého mosta plánované 
na prvú polovicu mája. Dôvo-
dom zdržania demontáže bol 
zlý stav zhrdzavenej konštruk-
cie, ktorej polia bolo potrebné 
pred demontážou spevňovať, 
aby sa nelámali, resp. neboli 
nebezpečné pri odstraňovaní 
konštrukcie. Práce sa spočiat-
ku zdržali aj pre chýbajúce 
povolenie dopravného úradu. 
Sklz však nie je podľa ma-
gistrátu závažný a neohro-
zí konečný termín rekon-
štrukcie. 
 Po odstránení konštrukcie 
sa následne budú odstraňovať 
aj dva piliere, namiesto kto-
rých sa postaví jeden nový. Až 
potom sa pristúpi k „nasúva-
niu“ novej konštrukcie, ktorá 
by mala podľa predpokladov 
prísť na rad koncom tohtoroč-
ného leta. 

 (rl)

Kam s veľ kým odpadom po jarnom upratovaní?
Ak patríte k tým, ktorých 

jarné upratovanie svo-
jich príbytkov ešte len čaká, 
prečítajte si, na čo by ste ne-
mali zabudnúť. Dôležité je, že 
veľké upratovanie by nemalo 
končiť za dverami vášho bytu, 
či domu. Ak likvidujete starý 
koberec alebo skriňu, nemali 
by skončiť pri kontajnerovom 
stojisku, ale v zbernom dvo-
re. „Ak sa svojim rozmerom 
nezmestí do zbernej nádoby, 
jedná sa o objemný odpad a 
ten môže pôvodca odpadu 
priviesť do zberného dvora,“ 
vysvetľuje hovorkyňa OLO 
Karin Zvalová. 
 Pred odvezením odpadu 
do zberného dvora si však 
overte, či odpad, ktorý plá-
nujete odovzdať, môže daný 

zberný dvor spracovať. Presné 
informácie o druhoch odpadu, 
spracovávaných jednotlivými 
dvormi, nájdete na web strán-
ke spoločnosti OLO. Zberný 
dvor na Starej Ivánskej ceste, 
ktorý prevádzkuje OLO, poj-
me „objemný odpad, elektro 
odpad, biologicky - rozložiteľ-
ný odpad, t.j. záhradný odpad, 
plasty, papier, sklo, kovy, tex-
tílie, batérie a akumulátory,“ 
uvádza Zvalová.  
 Otvorený je denne od 
8:00 do 18:00 hod, okrem 
sviatkov a nedieľ. Pri náv-
števe treba mať so sebou 
občiansky preukaz na potvr-
denie trvalého bydliska, aby 
odpad mohol byť odovzdaný 
bezplatne. Objem odpadu 
pritom nezohráva úlohu. Vý-

nimkou je stavebný odpad, 
ktorý môžete bezplatne odo-
vzdať v objeme 1m3 za rok. 
„Jediným artiklom, za ktorého 
likvidáciu je potrebné zaplatiť 
poplatok 1 euro za ks, sú pne-
umatiky z osobného automo-
bilu, pretože nie sú súčasťou 
komunálneho odpadu,“ dodá-
va Zvalová. 
 Každoročne navštívi zber-
ný dvor OLO asi 30 tisíc Brati-
slavčanov. Bezplatne tu uložia 
cca 10 400 t odpadu, napríklad 
1700 t zeleného odpadu, 4000 
t stavebného odpadu, 3700 t 
objemného odpadu (nábytok, 
koberce) ale napríklad aj 100 t 
chladničiek.

(bak, pj)

DPB zvyšuje 
pokutu za jazdu 
načierno
 Dopravný podnik Bra-

tislava zvyšuje od 1. mája 

pokutu za jazdu bez plat-

ného cestovného lístka. 

Podľa nového bude pokuta 

namiesto pôvodných 40 eur 

vyššia o desať eur, teda 50 

eur. Ale to len v prípade, ak 

ju cestujúci zaplatí do pia-

tich pracovných dní.

 Prichytený čierny pasa-

žier zaplatí pokutu o dvadsať 

eur vyššiu, teda 70 eur v prí-

pade, ak ju uhradí od šiesteho 

do 30 dňa. Dopravný podnik 

pripomína, že výška pokuty 

sa naposledy menila pred 15 

rokmi – v roku 1998 z 1000 

SK na 1 400 SK. Za obdobie 

od roku 1998 do 2013 dosiah-

la miera infl ácie vyše 106 %.

(rl, red)

Starý most vstúpi defi nitívne 
do dejín v polovici mája

Incident v Devínskej 
rozdeľuje obyvateľov

 Nedávny incident v 

rámci revitalizačných prác 

Istrijskej ulice v Devínskej 

Novej Vsi, o ktorom sme 

písali v minulom čísle, aj 

naďalej rozdeľuje verejnosť 

v tejto mestskej časti na dva 

tábory. Jedna časť stojí na 

strane údajne poškodených 

obyvateľov, ktorí sa mali 

stať obeťou starostovskej a 

policajnej „šikany“,  druhá 

s postupom starostu súhlasí 

a naopak, poškodených ob-

čanov vníma ako problémo-

vých a neprispôsobivých.

(pokračovanie na str. 2)
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Skúšobne odpojili križovatku, ktorej 
výstavba stála vyše 365 000 tisíc eur
Dopravný podnik od 

prvého apríla testu-
je vypnutie semaforov 
na križovatke Karloves-
ká-Kuklovská. Jej vybu-
dovanie ako preferenčnej 
električkovej križovatky 
stálo v roku 2008 - 11 mi-
liónov korún, teda vyše 
365 000 eur...
 Ako nás dopravca infor-
moval, cieľom je vyhodnote-
nie plynulosti a efektívnosti 
električkovej dopravy na tom-
to úseku a „zároveň dodržia-
vanie cestovných poriadkov 
električiek, čo by cestujúca 
verejnosť pocítila pozitívne,“ 
uviedol. Podobne tomu tak 
bolo aj na Kamennom námes-
tí.
 Stavba Preferencia MHD 
Karloveská radiála, Kuklovská 
– Karloveská, bola spustená 
7. júna 2008 v podobe cestnej 
svetelnej signalizácie. Mala 
zabezpečiť minimálne časové 
straty električiek s bezkolíz-
nym riadením všetkých elek-
tričiek ako aj bezpečný pohyb 
vozidiel a chodcov.

Semafory a preferencia za 
365-tisíc prekážkou?
 Zdá sa, že v súčasnosti 
je mnohé inak ako bolo pred 
vyše piatimi rokmi, kedy 
mesto a dopravný podnik po-
stavili svetelnú križovatku s 

preferenciou, aby bol uľahče-
ný najmä vjazd a výjazd elek-
tričiek z obrátky. Električky 
z neho vychádzajúce ča-
kali na voľný prejazd cez 
Karloveskú ulicu  najmä 
v špičke veľmi dlho, čo 
narúšalo grafi kon. Inak 
by totiž dopravca a policajný 
dopravný inšpektorát nerobi-
li pokusy, ako bude reagovať 
cestná doprava bez semaforov 
a preferencie električiek. Ak 
by dopravný podnik v budúc-
nosti križovatku vypol úplne, 
tak ako sa to stalo na Kamen-
nom námestí, opodstatnená 
bude otázka, či nebola časť 
peňazí z celkových nákla-
dov 365-tisíc eur v roku 
2008, vyhodená von ok-
nom....

 V roku 2008 bol projek-
tantom stavby spoločnosť 
PROJ-SIG, s.r.o., zhotovite-
ľom NOPE a.s. Robilo sa v 
dvoch etapách. Prvá sa týkala 
stavebných úprav križovatky. 
Vytvorili sa - ľavé odbočenie 
do Kuklovskej ulice, bezba-
riérový priechod pre chodcov, 
ľavostranný chodník v smere 
z Kuklovskej ulice v dĺžke 109 
m, ďalej pravostranný chodník 
v oblúku z Kuklovskej ulice. 
Boli osadené zábradlia a pre-
ložené káble DPB. V druhej 
etape vybudovali samotnú 
cestnú svetelnú signalizáciu 
ulíc Kuklovská – Karloveská, 
opravil sa vjazd a výjazd elek-
tričiek z obrátky Kuklovská.

(rl) Chcete vyhodiť veľ-
korozmerný odpad? 

Napríklad, nábytok, tex-
til, alebo staré spotrebi-
če? K dispozícii je okrem 
zberného dvora OLO, aj 
niekoľko zberných dvo-
rov v mestských častiach. 
Tie ale môžu využívať len 
obyvatelia, ktorí majú v 
konkrétnej mestskej časti 
trvalý pobyt, alebo vzťah k 
nehnuteľnosti. 

Petržalka
 Zberný dvor v najľudna-
tejšej mestskej časti Bratisla-
vy spravuje miestny podnik 
verejnoprospešných služieb 
so sídlom na Čapajevovej 6. 
Bezplatný príjem a likvidácia 
odpadu z domácností je urče-
ná občanom Petržalky, ktorí 
sa preukážu trvalým pobytom 
resp. pre osoby, ktoré preu-
kážu vzťah k nehnuteľnos-
tiam (byt, dom, garáž a pod.) 
v Petržalke. „Je pochopiteľné, 
že nepreberáme odpad z celej 
Bratislavy, je to služba Petržal-
ky pre Petržalčanov a je fi nan-
covaná z rozpočtu petržalskej 
samosprávy. Napokon, ne-
chceme, aby bola z Petržalky 
zberňa odpadu z celého mes-
ta,“ uviedol miestny petržalský 
úrad. 

Staré Mesto dvor nemá
 Jedna z najväčších mest-
ských častí, Staré Mesto, 
zberný dvor nemá. „Hoci sa v 
minulosti snažila o jeho zria-
denie, táto iniciatíva vždy na-
razila na príliš vysoké náklady 
a nesúhlas vlastníkov pozem-
kov,“ informoval nás miestny 
úrad. Mestská časť to rieši 
zvýšeným počtom kontajne-
rov na odvoz veľkorozmerné-
ho odpadu počas celého roka, 
nielen na jar.

Pod Prístavným mostom?
 Najnovší návrh hlavného 

mesta je, aby bol zberný dvor 
pre Staromešťanov zriade-
ný pod Prístavným mostom, 
pretože dočasný zberný dvor 
na Chalupkovej ulici bol za-
mietnutý. Ako nás informo-
valo mesto, pod Prístavným 
mostom bola pred časom od-
stránená čierna skládka pneu-
matík. Keďže sú pozemky vo 
vlastníctve hlavného mesta, 
padol návrh na túto lokalitu. 
Zatiaľ ale ide  len o úmysel, ku 
ktorému sa bude vyjadrovať aj 
mestská časť. 

Ostatné mestské časti
 Zberné dvory sú aj v ďal-
ších mestských častiach a sú 
určené výlučne pre jej oby-
vateľov. Napríklad, v Devíne 
je možné odovzdať len biolo-
gicky rozložiteľný odpad, vo 
Vajnoroch objemný odpad 
a biologicky rozložiteľný od-
pad z údržby zelene. V Rači 
objemný odpad max. 150 kg/
osobu a rok, drobný stavebný 
odpad max. 150 kg a v obje-
me nie viac ako 1 m³/osobu a 
rok a biologicky rozložiteľný 
odpad z údržby zelene max. 3 
vrecia/osobu a týždeň. V De-
vínskej Novej Vsi je sklád-
ka inertného odpadu - Pri 
tehelni. Obyvatelia tu môžu 
bezplatne odovzdať do 6 t sta-
vebného odpadu pri ohlásení 
udržiavacích prác (potvrdenie 
vydá MÚ), do 12,8 t pri ohlá-
sení drobnej stavby. Rusovce 
zoberú len  objemný odpad do 
200 kg/osoba a rok, pneuma-
tiky, drobný stavebný odpad, 
kovový odpad, tabuľové sklo. 
V Ružinove je záhradný od-
pad do 100 kg bezplatne pre 
obyvateľov mestskej časti, 
spoplatnený je kusový a sta-
vebný odpad. Zberné dvory 
sú aj v Jarovciach, Vrakuni, 
Záhorskej Bytrsici a Podu-
najských Biskupiciach. 

(rl)

Zberné dvory v mestských častiach
sú určené len pre ich obyvateľov

(Ne)jasné 
podnikové hry 
poslancov

Občan v predsálí Zrkad-

lovej sály Primaciálneho 

paláca (ZsPp) často nechá-

pe. Najmä, ak nie je celkom 

v obraze. Na jednom z pred-

chádzajúcich mestských za-

stupiteľstiev sa medzi poslan-

cami rozprúdila diskusia, 

prečo poslanecká komisia ne-

vybrala nového generálneho 

riaditeľa Bratislavskej vodá-

renskej spoločnosti. Nezainte-

resovaný občan – poslucháč, 

sa v predsálí  dozvedel, že ko-

misia bola ustanovená, aby na 

základe výberového konania 

určila nového riaditeľa BVS. 

Na tom by možno nebolo nič 

čudné, ak by BVS generálneho 

riaditeľa v tom čase nemala. 

Ale ona mala a má... Ten síce 

už dávnejšie avizoval rezigná-

ciu, no neurobil tak. Napriek 

tomu komisia vyberala a vybe-

rala, no nevybrala. No a neza-

interesovaný občan v predsálí 

asi len nechápavo krútil hla-

vou a v duchu sa pýtal, prečo 

mestskí poslanci strácajú čas 

niečím, čo ešte nie je aktuálne. 

Asi len ťažko uveril argumen-

tu, podľa ktorého je predčasné 

vybratie nového riaditeľa po-

trebné kvôli zachovaniu stabi-

lity podniku. Žeby na jednom 

človeku stálo celé BVS? Asi 

áno – prečo by inak chceli ve-

dieť meno nástupcu už v čase, 

keď ten „starý“ ešte neodmaš-

íroval? No ale potom sa občan 

z úst najvyššie zvoleného me-

dzi zvolenými dozvie, že mož-

no dôjde k politickej dohode 

o novom šéfovi, no druhým 

dychom sa dozvedá, že per-

spektíva prípadného nového 

riaditeľa BVS je limitovaná  

voľbami..

 A tak si občan opäť uvedo-

mí, ako je dobre, že tie voľby 

vlastne má, pretože sú často 

príležitosťou na veľké a často 

aj prevratné zmeny, ktoré ale 

neraz prevrátia všetko... A že 

keby ich nemal, nepočul by 

stále nové a nové mená stra-

níckych nominantov na pod-

nikových postoch. Ak by ne-

bolo volieb, nebola by predsa 

šanca stále začínať odznova a 

odznova a vymýšľať a vymýš-

ľať...čo bolo už stokrát vymys-

lené.

(bak)     

Obyvatelia Bartókovej ulice 
uspeli s petíciou
Petícii proti zastavaniu zele-

nej plochy v okolí Bartóko-
vej ulice mesto vyhovie. Spísa-
li ju občania, ktorí vo svojom 
tesnom susedstve odmietali 
možnú novú výstavbu. Mesto 
pozemok evidovalo ako preby-
točný a tak ho viackrát ponúk-
lo v súťaži na predaj. Navyše v 
územnom pláne zóny je pred-
metné územie vedené ako sta-
vebný pozemok. Okrem toho, 
že obyvatelia chcú ponechať 
územie zelené, stavať tu je 
podľa ich názoru nebezpečné. 
Problémom je terén, ktorého 
nestabilita podľa petičiarov 
spôsobila v priľahlých budo-

vách a chodníku aj trhliny. Iný 
problém predstavuje riešenie 
prístupovej komunikácie. Tá 
by musela viesť v blízkosti 
domov, cesta dokonca mala 
byť „prerobená“ zo súčasného 
chodníka. Zastupiteľstvo pe-
tíciu vzalo na vedomie. Oby-
vatelia Batókovej ulice tak do-
stanú parcelu do prenájmu za 
symbolické euro, o pozemok 
sa chcú starať a zveľaďovať ho. 
Úplnému zabráneniu vý-
stavby v lokalite by došlo 
až predefi novaním funkcie 
územia v územnom pláne 
zóny na verejnú zeleň. 

(pj)

Incident v Devínskej rozdeľuje obyvateľov

Oslovili sme preto KR PZ 
v Bratislave a pýtali sa na 

incident, ktorý sa odohral  3. 
apríla na Istrijskej ulici. Michal 
Szeiff , hovorca KR PZ: „Na 
miesto bola vyslaná hliadka 
OO PZ DNV z dôvodu zabez-
pečenia verejného poriadku 
pri výkone prác vo verejnom 
záujme - revitalizácia verej-
ného priestranstva. Nakoľko 
bol predpoklad neumožnenia 
výkonu týchto prác a napáda-
nia pracovníkov zabezpečujú-
cich práce,  požiadal starosta 
MČ DNV o asistenciu polície. 
Toto sa nakoniec aj potvrdilo, 
pričom situáciu nezvládala 
MsP a aj štátna polícia si mu-
sela privolať posily.“
 Podľa polície išlo pôvodne  
o spáchanie priestupku proti 
verejnému poriadku – neupo-
slúchnutie výzvy verejného 
činiteľa, čo onedlho prerástlo 
do podozrenia zo spáchania 
trestného činu. V prípade 
21-ročného muža bolo podo-
zrenie zo spáchania prečinu 
útoku na verejného činiteľa, 
nakoľko sa voči hliadke muž 
správal agresívne.  V prípade 
56-ročného muža bolo podo-
zrenie zo spáchania prečinu 
útoku na verejného činiteľa, 
nakoľko výzvy zasahujúcich 
príslušníkov Policajného zbo-
ru ignoroval, správal sa voči 
nim agresívne a vyhrážal sa 
príslušníkom PZ fyzickou lik-
vidáciou za použitia strelných 
zbraní.
 „Na základe výzvy vyšet-
rovateľa PZ došlo k dobro-
voľnému vydaniu viacerých 
kusov strelných zbraní, ktoré 
boli následne podrobené ex-

pertíznemu skúmaniu,“ dodal 
hovorca KR PZ. 
 Do redakcie sme dostali 
niekoľko stanovísk zastupu-
júcich obe strany, no na defi -
nitívne rozuzlenie si zrejme 
budeme musieť počkať až do 
záveru vyšetrovania. 
 Smutným paradoxom je, 
že celá kauza stojí na pozadí 

(dokončenie zo str. 1)

dlhodobo plánovanej rekon-
štrukcie Istrijskej ulice, ktorá 
bola zrevitalizovaná z európ-
skych peňazí. Je určite na ško-
du, že pozitívnemu prijatiu 
obnovy historickej časti  bráni 
zopár osobných záujmov a do 
istej miery možno aj predvo-
lebné ťahy.

(bak)

Niekdajšia podoba Istrijskej ulice.

Súčasný stav je terčom protestov skupiny obyvateľov.
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Keby som 

bol ja  
starostom 

LA
M

A
Č

O čom viete, že 
je to zásluha 
starostu Lamača?

Keby boli 
voľby dnes, 
volili by ste ho?

Keby ste boli 
starostom, čo by 
ste urobili ako 
prvé?

Píšte na adresu 
sefredaktor@
bakurier.sk 
Ďalšou mestskou 
časťou bude 
Nové Mesto.

Komunálne voľby koncom 
tohto roka dajú odpoveď 
na to, ako ich lídri naplnili 
svoje sľuby a či presved-
čili svojich obyvateľov, 
že si zaslúžia pokračovať  
v starostovskom kres-
le. Pripravili sme preto 
pre vás možnosť vyjadriť  
svoj názor a zapojiť sa do 
ich hodnotenia. 

V každom čísle prinesieme 
výber z vašich názorov na 
prácu vedenia vašej mestskej 
časti, a to v abecednom poradí 
pokračujeme Lamačom, kde 
je starostom Peter Šramko.       

Preto, obyvatelia, návštevníci, 
či čitatelia, ktorí sa chcete se-
riózne vyjadriť k spravovaniu 
tejto mestskej časti, napíšte 
nám do stredy 7. mája pár 
krátkych postrehov na nasle-
dujúce tri otázky.

DPB opäť mení názov zastávky na 
Obchodnej - za 3000 eur ročne
Na komerčné názvy za-

stávok MHD, napríklad 
Polus City Center, či PPA 
Control, Shopping Palace, 
Slovanet, Herlianska - OC 
Retro, či BBC1 Plus – Mi-
letičova, si Bratislavčan 
akosi zvykol. Najnovšie 
má vzniknúť nový názov 
zastávky - Poštová – Mar-
tinus. 
 Je otázne, či by mali exis-
tovať a vznikať komerčne la-
dené  názvy zastávok MHD s 
názvami súkromných spoloč-
ností a nákupných centier. Ide 
totiž zrejme o výhodnú rekla-
mu v prospech neraz silných 
aj nadnárodných spoločnos-
tí. Otázkou je, čo z tejto, pre 
súkromníka lacnej propagá-
cie, má občan. Prispievajú 
súkromné spoločnosti 
do rozpočtu DPB (mes-
ta) takými významnými 
fi nanciami, aby ich názov 
počulo denne často aj ti-
síce cestujúcich? Až tak 
významne pomáhajú rozvoju 
MHD v meste, aby mali právo 
byť v názve zastávky? Doprav-
ný podnik zvykol v minulosti 
pomerne logicky pomenúvať 
zastávku MHD zväčša podľa 
ulice či námestia, ktoré križu-
jú komunikáciu, po ktorej spoj 
jazdí.  
Stanovisko DPB 
 „DPB ako akciová spo-
ločnosť má možnosť aj po-
dobných komerčných aktivít, 

z ktorých má tržby a tento 
prenájom zastávok funguje 
už dlhodobo. Samozrejme, pri 
premenovaní zastávok DPB 
citlivo zvažuje, či prijme ná-
vrh premenovania zastávky, 
najmä v prípadoch, ktorých 
názvy sú zaužívané u cestu-
júcej verejnosti dlhodobo. Aj 
v prípade zastávky Poštová 
sme práve z tohto dôvodu po-
nechali pôvodný názov. Záro-
veň je pre cestujúcu verejnosť 
výhodné ak sa premenuje za-
stávka pri veľkom stavebnom 
komplexe, na základe ktorého 
sa môžu ľahšie zorientovať,“ 
napísal  dopravca. Ako príklad 
uvádza názov Avion Shopping 
Park – kde domáci cestujúci 
rovnako ako aj zahraniční sa 
vedia o mnoho ľahšie zorien-
tovať ako len pri názve ulice. 
Na otázku, či nie je 3000 eur 
ročne za prenájom zastávky 
Poštová – Martinus málo, do-
pravca nereagoval. 

Radšej podpora turizmu 
 Viac osohu by určite pri-
niesli názvy bratislavských 
zastávok MHD, ktoré by 
upriamovali pozornosť na tu-
ristické skvosty a zaujímavosti 
mesta. Tak by mohli vzniknúť 
napríklad zastávky Kapucín-
ska – Historické centrum,  
Námestie Ľ. Štúra -Slovenská 
národná galéria,  Zochova – 
Mestské hradby a podobne.

(rl)

Vinohrady v Bratislave – 
ÁNO či NIE?
Pokiaľ ste na otázku v nad-

pise odpovedali áno, tak 
na 99 % nie ste vlastníkom 
vinohradu. Skôr patríte k inak 
nezainteresovanej časti obyva-
teľov nášho mesta, ktorá si na-
ivne myslí, aká dobrá, atrak-
tívna a zároveň lukratívna vec 
taký vinohrad je. 
 Žiaľ, musím vás vyviesť z 
omylu! Ani vysvetľovať veľmi 
netreba – stačí si porovnať 
cenu za jeden m2 vinohradu 
a m2 stavebného pozemku v 
Bratislave a hneď je jasné, pre-
čo vlastníci pôdy na otázku v 
nadpise odpovedajú jasným 
NIE. Hromadnú likvidáciu 
bratislavských vinohradov pa-
radoxne spustilo nariadenie 
vlády č. 326/2013 z októbra 
2013, ktoré zrejme v snahe od-

radiť od záberu poľnohospo-
dárskej pôdy určilo „pokutové“ 
sadzby za trvalé odňatie viníc 
– pre Malokarpatskú oblasť 
je to 100,- EUR/m2. Z doku-
mentácie, ktorú som k likvi-
dácii vinohradov medzičasom 
zhromaždila vyplýva, že už 
príprava tohto nariadenia 
podnietila vlastníkov viníc k 
rýchlemu konaniu. Napríklad, 
už dňa 18.9.2013 žiada práv-
ny zástupca hneď dvoch vlast-
níkov devínskych viníc o zme-
nu týchto na trvalé trávnaté 
porasty. Prečo nežiadal o ich 
odňatie z registra poľnopôdy, 
ale „len“ o zmenu na trávnik je 
jasné hneď, ako si uvedomíme, 
že poplatok sa platí za trvalé 
odňatie a nie za zmenu z jed-
ného druhu poľnopôdy na iný. 
Šikovný ťah, však? 
 Niet sa čo čudovať – v 
Devíne zastupujú vinohrady 
likvidujúcich vlastníkov hneď 
jedna bývalá námestníčka Slo-
venského pozemkového fondu 
a bývalý riaditeľ Obvodného 
pozemkového úradu. Sloven-
ských pomerov znalý čitateľ už 

tuší, ako vyššie spomenutá 
žiadosť dopadla. Po rôznych 
peripetiách – kedy najskôr 
podobnými žiadosťami 
zahltení úradníci Pozem-
kového úradu Bratislava 
žiadali ministerstvo pôdo-
hospodárstva o usmernenie, 
kedy ministerstvo zamietlo 

námietku družstva, ktoré 
v dobrej viere prenajímalo 
tieto vinice devínskym vino-
hradníkom, a ktorí ich rov-
nako v dobrej viere aj obrá-
bali, kedy sa úradnou cestou 
26.2.2014 vo veci rozhodlo 
zrejme preto, že po úprave 
zákona by si táto „transak-
cia“ od 27.2.2014 vyžadova-
la aj súhlas dotknutej obce 
– skrátka a dobre sa tejto 
žiadosti z moci úradnej vy-
hovelo. Namiesto 33 tisíc m2 
vinice (len v tomto prípade, 
žiaľ viem aj o ďalších) máme 
rovnako veľký trávnik. A keď 
sa majiteľ – ako už dnes na-
značuje – rozhodne na tom-
to pozemku stavať, žiadne 
3,3 mil. eur štátu platiť ne-
musí... Pre detailnejší popis 
tejto „veľkej vinohradníckej 
lúpeže“ tu žiaľ nie je priestor. 
Každopádne by však otázka 
z nadpisu korektnejšie znela 
„PREŽIJÚ vinohrady v Bra-
tislave?“

Ľubica Kolková
Starostka Devína

N
á

Rúbu sa v Bratislave 
stromy hlava - nehlava?

V poslednom období 
sme do redakcie do-

stali viacero podnetov 
od občanov, v ktorých sa 
sťažujú na to, že v meste 
miznú stromy na základe 
problémových výrubov. 
Dva prípady uvádzame v 
nasledujúcom článku. 

Prvý prípad 
 Prvý prípad sa týka zvlášt-
neho výrubu stromov v okolí 
Drobného ulice 25 v Dúbrav-
ke, ktorý sa udial 28. januára 
2014. Rozhorčená čitateľka 
nám opísala situáciu s vý-
rubom asi ôsmych borovíc 
a jedného javora. Priemer 
kmeňa javora mal mať asi 50 
centimetrov. Stromy vyrúbali 
neznámi muži, ktorí prišli na 
aute s malackým evidenčným 
číslom. Ide o pozemky hlavné-
ho mesta.
 Podľa čitateľky dúbravský 
miestny úrad jej oznámil, že 
išlo o zákonný výrub, pretože 
ide o ochranné pásmo plyno-
vodu. Ona ale tvrdí, že ochran-
né pásmo regulačných staníc 
tam nie je. Navyše, „vinník“ 
vraj zamaskoval vyrúbané pne 
stromov tak, aby ich nebolo 
vidieť. Sama podala podnet 
na prokuratúru na prešet-
renie zákonnosti rozhod-
nutia. Domnieva sa, že MÚ 
Dúbravka nemal oprávnenie 
na výrub stromov na území 
hlavného mesta. Redakcia 
kontaktovala 2. apríla mailom 
aj MÚ Dúbravka, no ten na 
naše otázky neodpovedal. Re-
dakcia požiada aj o stanovisko 
hlavné mesto a k prípadu sa 
vrátime. Na udalosť reagova-
la aj známa ochranárka Ka-
tarína Šimončičová, ktorá 
okrem iného uviedla, že MÚ 
Dúbravka mal začať konanie 
o porušení zákona (neozná-
menie 15 dní pred výrubom) 
a postúpiť to buď na inšpekciu 
životného prostredia, alebo 
obvodnému úradu ŽP (teraz 
okresnému úradu). Pripomí-
na, že o stromoch v Bratislave 
nerozhoduje hlavné mesto, ale 
príslušná mestská časť. Brati-
slava ako vlastník pozemku, 
je účastníkom konania, dáva 

súhlas, alebo nesúhlas s vý-
rubom a s uloženou náhrad-
nou výsadbou. „Ale samotné 
rozhodnutie vydáva mestská 
časť“, dodala  Šimončičová. 

Druhý prípad 
 Ďalší prípad výrubu stro-
mov sa týka ich neoprávnené-
ho vypílenia na bývalom škol-
skom dvore ZŠ Vietnamská 
na Trnávke v Ružinove. 
Udalosť sa udiala ešte v marci 
2012. Dotknuté stromy mali 
vyčíslenú spoločenskú hod-
notu viac ako 26 000 eur. In-
vestor projektu, ktorý plánuje 
na mieste výrubu postaviť 
bytový dom, dostal za tento 
nelegálny výrub pokutu 100 
eur! „Športové ihrisko, kde sa 
kedysi hrali deti, sa tak zme-
nilo na obrovské pohrebisko 
stromov. Nebyť nahnevaných 
občanov, súkromná fi rma by 
vypílila stromy aj na priľahlom 
pozemku, kde plánuje budo-
vať parkovacie miesta. To sa 
jej však, vďaka fyzickému zá-
sahu obyvateľov, nepodarilo,“ 
uviedla čitateľka- aktivistka. 
Podľa nej zlyhala nielen po-
lícia, ale aj miestny ružinov-
ský úrad i magistrát. Úrady 
podľa nej neoprávnene prijali 
úhradu fi nančnej náhrady 
spoločenskej hodnoty za vy-
rúbané stromy na svoje účty 
aj napriek tomu, že bol výrub 
nezákonný. Dodnes nebola 
vyvodená zodpovednosť 
voči pracovníkom na prí-
slušných úradoch, ktorí 
pochybili. Nebola dokon-
ca vykonaná náhradná vý-
sadba stromov tak, ako to 
prikazuje zákon.  Ako ďalej 
dodala: „Ľuďom opäť neostáva 
nič iné ako bojovať nielen pro-
ti bezohľadnosti niektorých , 
ale aj proti nekompetentnosti 
niektorých úradníkov a nečin-
nosti polície. Ak za spôsobe-
nie škody vo výške viac ako 26 
000 eur budú aj naďalej ude-
ľované len 100 eurové pokuty 
nemôžeme predpokladať, že 
začnú v tomto štáte investori, 
fi nančné skupiny a developeri 
konečne rešpektovať zákony“.

(red, rl)

Situácia po výrube na ZŠ Vietnamská.

Pníky vyrúbaných stromov v Dúbravke ktosi zamaskoval.

Sitinu odstavia aj prvý májový víkend
Minulý víkend prebehla 

prvá fáza údržby tunela 
Sitina. Doprava medzi križo-
vatkami Polianky a Mlynská 
dolina, vrátane tunela Sitina, 
bude však obmedzená aj prvý 
májový víkend. V piatok 2. 
mája od 22:00 do 3. mája 
10:00 hod. V ten istý deň 
uzavrú tunel ešte raz a to 
od 22:00 do 10:00 nasle-
dujúceho dňa. Počas od-

stávky budú odstraňované po-
ruchy v jazdných pruhoch, na 
obrubníkoch chodníkov, pre-
behne „čistenie tunela, servis 
a údržba technologických za-
riadení, budú tiež realizované 
tlakové skúšky požiarnych ha-
díc a hydrantov,“ informoval 
hovorca Národnej diaľničnej 
spoločnosti Marcel Jánošík. 

(bak)

Iniciatíve mestskej poslankyne 
vyhovel aj súd
Súd naplnil predbežné opat-

renie, ktoré má zabrániť 
vyberaniu poplatkov na par-
kovisku pred Nemocnicou 
sv. Cyrila a Metoda na An-
tolskej. Predbežné opatrenie 
podalo mesto na podnet po-
litického hnutia NOVA. Ešte 
v marci predložila ich kraj-
ská predsedkyňa Katarína 
Augustinič uznesenie, kto-
rým poverovali primátora po-
dať predbežné opatrenie. Dlho 
sa však nič nedialo. „Po prijatí 
uznesenia prešiel takmer me-
siac a nič sa nedialo. Primá-
tor nekonal. Na moje otázky 
prečo nekoná som dostala 
odpoveď, že podľa právneho 
oddelenia to uznesenie nie je 
dobré, že to nie je právne re-
levantné, že takto nič nezís-
kame, že veď sa rokuje a pod,“ 
uviedla Katarína Augustinič. 
Predbežné opatrenie podal 
primátor podľa nej až deň 
pred marcovým zastupiteľ-
stvom. „A čuduj sa svete - súd 
rozhodol v prospech mesta a 
predbežné opatrenie vydal,“ 
dodala Augustinič.

 Súd teraz musí potvrdiť 
platnosť predbežného opatre-
nia konečným verdiktom. Po-
platky sa však stále vyberajú 
na parkovisku pred Nemocni-
cou Ružinov. „Tam má byť súd 
v máji, ak dopadne v prospech 
mesta, budeme môcť uplatniť 
rovnaký postup,“ uzavrela Au-
gustinič. 

(bak)

Katarína Augustinič
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Kuriér zaostril Dostavbe cyklotrasy v Karloveskom 
ramene stále bráni zámena pozemkov

Niekedy v polovici roka 
2013 sa objavila v tla-

či správa, podľa ktorej sa 
Univerzita Komenského 
a magistrát hlavného mes-
ta dohodli na zámene po-
zemkov v Karloveskom 
ramene. Ide o asi 350 
metrový pás ťahajúci sa 
od Mosta Lafranconi po 
Karloveskú zátoku, ktorý 
je potrebné dobudovať 
kvôli celkovému prepoje-
niu nábrežných cykotrás. 
Zdá sa ale, že situácia sa 
skomplikovala. 
 Zo stanoviska Univerzity 
Komenského v Bratislave (UK) 
vyplýva, že hlavné mesto kon-
com minulého roka  vyjadrilo 
nesúhlas s návrhom zámeny, 
ktorá vzišla zo strany UK.  Tá 
s mestom rokovala v priebehu 
roku 2013 a navrhla zámenu 
všetkých pozemkov v Karlovej 
Vsi v blízkosti cyklotrasy, kto-
ré sú vo vlastníctve mesta. UK 
chcela, aby sa zamenili za po-
zemky pod cyklotrasou, ako aj 
popri Moste Lafranconi, ktoré 
sú vo vlastníctve UK a sú vo 
verejnom užívaní mesta v po-
dobe  križovatky, chodníkov, 
i časti cyklotrasy. “Vyriešil by 
sa tým starý problém, ktorý 
súvisel s budovaním Mosta 
Lafranconi. Ako náhrada po 
zabratí pozemkov UK súvi-

siacich s výstavbou Mosta 
Lafranconi boli poskytnuté 
pozemky UK po prekládke 
električkovej trasy, právne to 
však nikdy nebolo dorieše-
né,” uviedla pre Bratislavský 
kuriér kvestorka UK Mo-
nika Tarabová. Podľa nej to 
bolo na obojstranných roko-
vaniach predbežne schvále-
né. Podotkla pritom, že časť 
pozemkov mimo areálov 
UK, ale vo vlastníctve UK, 
ktoré boli navrhnuté na zá-
menu, sa už dnes užíva ako 
jestvujúca cyklotrasa po-
pri Vydrici, idúca smerom 
k ZOO. “Koncom roka 2013 
prišla odpoveď z  magistrátu 
hl. mesta SR, že operatívna 
porada primátora takúto zá-
menu neschválila a žiadajú 
tretí návrh zámeny, ktorý 
by riešil výlučne potreby 
cyklochodníka Karloves-
kého ramena, teda iba po-
treby magistrátu,” uviedla 
kvestorka UK. Ako dodala, 
univerzita pripravuje mate-
riál na rokovanie rektora UK 
a primátora mesta, kde by 
sa mal tento problém riešiť 
na úrovni vedúcich predsta-
viteľov oboch ustanovizní. 
Magistrát na naše otázky 
zatiaľ nereagoval. 

(rl)

Vzácny archeologický nález je 
bez informácií a zarastá burinou

Medzi ojedinelé a za-
ujímavé miesta Bra-

tislavy patrí aj lokalita 
Veľká lúka. Na jej území 
bolo v roku 1982 objave-
né nálezisko pozostat-
kov pamiatky z rímskej 
doby. Ide o zvyšky stav-
by bývalých rímskych 
súkromných kúpeľov, 
tzv balnea. Miesto je 
známe aj ako Villa rus-
tica. 
 Napriek týmto skutoč-
nostiam je dnes miesto ná-
lezu v nie najlepšom stave. 
Okrem toho že zarastá bu-
rinou, nie je pri ňom ani je-
den smetný kôš, či lavička. 
V druhej polovici apríla tu 
chýbala aj informačná ta-
buľa, ktorá by ozrejmila, kde 
sa návštevník nachádza a čo 
tu bolo. Pri nálezisku stál 
len drevený rám. Zodpo-
vední predstavitelia mesta, 
mestských častí, ale aj tu-
ristických organizácií vedia 
často o rozvoji turistického 
ruchu pekne hovoriť, no ak 
sa Bratislavčan, alebo náv-
števník mesta ide pozrieť na 
„miesto činu,“ často nájde 
objekty v dezolátnom, alebo 
zanedbanom stave. Záu-
jemcom, ktorí chcú navští-
viť toto miesto autom, by 
mohlo byť k dispozícii na-
príklad niekoľko miest pri 
objekte bývalého technic-
kého skla. Potom by vozidlá 

nemuseli parkovať takmer na 
nálezisku. Je ale pravdepodob-
né, že zahraničný návštevník, 
ak sem vôbec zablúdi, by bol z 
úrovne, údržby a rozvoja tejto 
vzácnej lokality sklamaný. Pri-
tom to nechce veľa – pravidel-
ne sa starať o informovanosť, 
čistotu a obnovu, či úpravu 
objektu.
 Podľa dostupných infor-
mácií, po podrobnejšom vý-
skume sa prišlo na to, že stav-
ba pochádza pravdepodobne 
z 3. Storočia, z rímskych čias. 
V tomto období bolo územie 
dnešných Rusoviec, Jaroviec, 
Čunova a Petržalky (ako aj 
priľahlého pásu dnešného 
pohraničia) súčasťou rímskej 
provincie Panónia. Vzhľadom 
na to, že sa na Veľkej lúke 
našli rímske a germánske ná-
lezy, je možné, že stavba pat-
rila germánskemu šľachticovi, 
ovplyvnenému rímskou kul-
túrou. Balneum v Rímskej ríši 
zvyčajne bývalo súčasťou villy 
rusticy, preto je možné, že aj 
na Veľkej lúke bolo súčasťou 
takejto veľkej usadlosti, kde 
spolu s obytným sídlom ma-
jiteľa usadlosti, svätyňou a 
hospodárskymi stavbami tvo-
rilo komplex obytného areálu. 
Takisto je možné, že nešlo o 
stavbu Germána, ale priamo o 
nedokončenú stavbu rímskej 
villy rusticy.

(rl, red)

Zlé zastávky na Patrónke 
ignorujú samosprávy už roky

Kvapkanie dažďovej vody zo 
strechy, nepríjemný zápach, v 
zime šmykľavá dlažba, krčma 
priamo na zastávke – aj to je 
stav na zastávkach MHD na 
Patrónke, ktoré sú význam-
ným dopravným uzlom ve-
rejnej dopravy a denne tu na 
spoje MHD aj regionálnej do-
pravy čakajú v nedôstojnom 
prostredí tisíce ľudí. Napriek 
tomu sa, žiaľ, samosprávy, 
mesto a kraj, k nej už dlhé 
roky stavajú macošsky a ne-
všímavo. V minulosti sa snahy 
o zlúčenie zastávok pre potre-
by tak  mesta, ako aj regiónu, 

neskončili v prospech ces-
tujúcich a všetko zostalo 
po starom. Možno by sa 
kompetentní a tí, ktorí by 
mali a mohli zmeniť tento 
stav, mali na niekoľko ho-
dín, najmä v daždi, postaviť 
na tieto zastávky a čakať na 
spoj ako bežný občan. Naj-
mä na tú zastávku v smere 
do Lamača a Dúbravky. Aj 
keď mesto má mnohé 
pekné a dobré zastávky 
a mnohé sa aj obnovujú, 
tie na Patrónke stále zo-
stávajú hanbou mesta.

(rl)

Koliba v okolí Somárskej 
lúky je zanedbaná
Známe a vyhľadávané 
miesto Bratislavčanov na 
Kolibe pri známej Somár-
skej lúke, je už dlhodo-
bo zanedbané. To sa týka 
najmä mobiliáru. Okrem 
toho, že tu chýba viac lavi-
čiek a smetných košov, tie 
existujúce už dosluhujú. 
Návštevníci si často nema-
jú kde sadnúť, prehnité sú 
aj drevené zábrany, ktoré 
oddeľujú komunikáciu od 
lúky. Samospráva mesta, 
Nového Mesta, ani mestské 
lesy v Bratislave sa tomuto 
územiu už roky zvlášť ne-
venujú. Okrem prevádzky 
lanového centra a bobovej 
dráhy, nemá táto lokalita 
pre návštevníkov a turistov 
v podstate čo ponúknuť. 
Hádam len množstvo áut, 
ktoré parkujú priamo pred 
lúkou. Začiatkom tohto vo-
lebného obdobia priniesli 
mestské lesy v Bratislave 

projekt obnovy tohto územia. 
Návrh priniesol nové pohľady 
a možnosti využívania tohto 
územia. Zrejme ale zapadol 
prachom. A tak návštevníci 
síce na Somársku lúku prídu 
a môžu sa občerstviť, no to je 
asi málo, aj vzhľadom na mož-
nosti, ktoré prírodné prostre-
die v podobe najmä rozsiahle-
ho územia lúk ponúka.

(rl)

Občania na stope nezákonných 
výrubov stromov

Tvrdenie, že stromy sú pľú-
cami mesta, nie je frázou. 

Ide o realitu podloženú vý-
sledkami meraní limitov praš-
nosti a hlučnosti. Množstvo 
ľudí dnes už chápe význam 
stromov pre život človeka v 
meste. 
 Aj preto sa o tie „zelené 
pľúca“ v okolí ich bydliska 
mnohí príkladne starajú. Keď 
však zmiznú urastené a zdra-
vé stromy nezákonným výru-
bom, hľadajú zodpovedných 
ako detektívi. 

Prípad vyrúbaného topoľa
 Pred vyše rokom, 20. aprí-
la 2013 zmizol z vnútrobloku 
na uliciach Mraziarenská a 
Klincová v Ružinove, mohut-
ný topoľ. Pilčík sa preukázal 
rozhodnutím Oddelenia ži-
votného prostredia a mestskej 
zelene magistrátu, čo bolo pre 
občanov hodnoverné. Dôvo-
dom výrubu ale bola havária, 
čo v nich vzbudilo nedôveru a 
začali sa o legitimitu rozhod-
nutia zaujímať.

Fakty o výrube 
 V decembri 2013 pracov-
níčky Odboru regionálneho 
rozvoja a životného prostredia 
ružinovského miestneho úra-
du nemali o výrube kvôli ha-
várii žiadnu dokumentáciu. 
Znamenalo to, že magistrát 
si nesplnil zákonnú oznamo-
vaciu povinnosť voči orgánu 
zelene mestskej časti, v ktorej 
prišlo k výrubu. To potvrdila 

aj skutočnosť, že oznámenie 
o výrube nebolo súčasťou do-
kumentácie všetkých výru-
bov za rok 2013, ktoré si ak-
tivisti vyžiadali. V tom čase, 
vo februári 2014, sa ale na ich 
prekvapenie zrazu oznámenie 
o výrube na miestnom úra-
de objavilo. Absentovalo ale 
evidenčné číslo magistrátu, 
teda oznamovateľa, rovna-
ko chýbalo podacie číslo MÚ 
Ružinov, teda prijímateľa, čo 
bolo neobvyklé. Poburujúce 
boli najmä skutočnosti uve-
dené v oznámení. Strom vraj 
mal v kmeni dutinu, konáre 
v korune stromov vyschýnali, 
poškodzovali budovu trafosta-
nice a koreňový systém stromu 
poškodzoval základy budo-
vy. Výrub bol vraj urobený 
na základe podnetu majiteľa 
trafostanice. Ale jeho podnet 
nebol súčasťou dokumentácie, 
čo vyžaduje zákon. Navyše, 
dátumy v oznámení nesede-
li - obhliadka bola 17. apríla 
2013 a nie 8. apríla 2013. Vý-
rub sa uskutočnil 20. apríla a 
nie 15. apríla 2013. Podľa zá-
kona sa mal výrub z kategórie 
havárie, oznámiť do piatich 
dní ružinovskému MÚ. Ak by 
sa ale obhliadka konala  8. 
apríla a výrub 15.apríla, pre-
čo oznámenie vypracovali až 
17. apríla 2013? A prečo sa na 
MÚ Ružinov „objavilo“ až vo 
februári 2014?

Pre Bratislavský kuriér píše 
čitateľka Blanka Hronská

Primátor ocenil siedmich Bratislavčanov

Cenu Primátora Bratislavy 
minulý piatok odovzdal 

Milan Ftáčnik siedmim osob-
nostiam za významné aktivity 
v kultúrnom, spoločenskom 
či športovom dianí hlavné-
ho mesta. Bronzovú sošku 
Rytiera Rolanda, ochrancu 
mestských práv a výsad, si 
tentokrát odnieslo šesť Brati-
slavčanov. Za oživenie histo-
rického šermu v Bratislave si 
sošku odniesol Peter Koza, 
za pomoc ľuďom v núdzi pro-
stredníctvom charitatívnych 
a dobrovoľníckych aktivít 
bol ocenený doktor Marek 
Krajčí. Sošku si prevzal aj 
dlhoročný protokolista pri-
mátora hlavného mesta Jo-
zef Karpat, či lekárka Klára 
Sviteková za celoživotné 
humanitárne, pedagogické a 
organizačné aktivity v oblasti 
transfúziológie a za aktívnu 
propagáciu darcovstva krvi v 
Bratislave. Primátor ocenil aj 
pracovníka Miestneho pod-

niku verejnoprospešných slu-
žieb Petržalka Kornela Laka-
toša za „príkladnú a obetavú 
prácu na úseku udržiavania 
čistoty a poriadku v meste a za 
skrášľovanie života Bratislav-
čanov,“ uviedlo vo vyhlásení 
mesto. „Za celoživotné dielo a 
za šírenie dobrého mena Bra-
tislavy nielen na Slovensku, 
ale i v zahraničí,“ si bronzové-
ho Rolanda prevzal aj spisova-
teľ, textár a publicista Boris 
Filan. Siedmemu ocenenému 
Bratislavčanovi, Petrovi Kur-
hajcovi bolo udelené verejné 
uznanie za celoživotné záslu-
hy v oblasti humanity, charity 
a porozumenia medzi ľuďmi. 
Laureátov ocenenia vyberá 
odborná porota, ktorá vyberá 
z návrhov samospráv, nezis-
kových organizácií, vedec-
kých a vzdelávacích inštitúcií, 
ale aj občianski aktivisti či sa-
motní Bratislavčania. 

(bak)
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Objednal som si cez internet 
chladničku a zaplatil som zá-
lohu 100 Eur. Po pár dňoch ma 
kontaktovali, že typ chladnič-
ky, ktorý som si objednal je už 
vypredaný a že mi ponúkajú 
modernejší typ, ktorý je však 
140 Eur drahší. Ak to odmiet-
nem, musia mi vrátiť zaplate-
nú zálohu? V objednávkovom 
formulári bolo totiž ustanove-
nie, že záloha sa nevracia, ak 
dôjde k zrušeniu objednávky 
zo strany objednávateľa.
 Nemusíte mať obavy. Prá-
vo je na Vašej strane. Zásiel-
kový predaj upravuje Zákon o 
ochrane spotrebiteľa pri podo-
movom predaji a zásielkovom 
predaji (Zákon č.108/2000 
Z.z. v znení neskorších pred-
pisov). Povinnosťou predá-
vajúceho je dodať Vám tovar, 
ktorý ste si objednali za cenu, 
ktorá Vám bola vopred zná-
ma. Nie je možné Vám dodať 
iný tovar, aj keby bol moder-
nejší, lepší alebo kvalitnejší, ak 
s tým nebudete súhlasiť. Ne-
môže sa meniť ani jeho cena. 
Prirodzene v reálnej praxi sa 
môžu vyskytnúť situácie, keď 
predávajúci nie je z rôznych 
príčin schopný zabezpečiť 
dodanie tovaru, na ktorý sa 
zaviazal. V žiadnom prípade 
však na túto situáciu nemôže-
te doplácať Vy ako spotrebiteľ. 
Podľa §13 ods. 3 citovaného 
zákona, ak predávajúci nespl-
ní zmluvu, pretože objedna-
ný tovar nemôže dodať alebo 
službu poskytnúť, je povinný 
o tom bezprostredne infor-
movať spotrebiteľa a do 15 
dní mu vrátiť cenu zaplatenú 
za tovar alebo preddavok, ak 
sa predávajúci a spotrebiteľ 
nedohodnú na náhradnom 
plnení. Pri náhradnom plnení 
je predávajúci povinný spot-
rebiteľovi dodať tovar alebo 
poskytnúť službu v rovnakej 
kvalite a cene. 
 To znamená, že ak Vám 
predajca ponúka modernej-
ší, ale drahší typ chladničky, 
nie je to ponuka na náhradné 
plnenie v rovnakej kvalite a 
cene. Ak je pre Vás moder-
nejšia a drahšia chladnička z 
dôvodov, ktoré vôbec nemu-
síte špecifi kovať neprijateľná, 
musí to predajca jednoducho 
akceptovať a riadne Vám vrá-
tiť zaplatený preddavok. Do-
konca podľa §13 ods. 4 zákona 
je predajca povinný v prípade, 
že sa so spotrebiteľom nedo-
hodnú na náhradnom plnení, 

nahradiť všetky preukázateľné 
náklady, ktoré spotrebiteľ vy-
naložil na objednanie tovaru 
a služby. Vo Vašom prípade by 
to napríklad mohli byť banko-
vé poplatky za úhradu pred-
davku, prípadne ďalšie účelne 
vynaložené náklady, ktoré 
Vám vznikli v súvislosti s ob-
jednaním tovaru. Ustanove-
nie v objednávke, že záloha sa 
nevracia, ak dôjde k zrušeniu 
objednávky zo strany objed-
návateľa sa na Vás nevzťahuje, 
nakoľko objednávka sa ruší z 
dôvodu nemožnosti plnenia 
na strane predajcu. Otázne je, 
či je vôbec takéto ustanovenie 
zákonné, nakoľko pri zásiel-
kovom predaji je spotrebiteľ 
oprávnený bez uvedenia dô-
vodu odstúpiť od zmluvy do 
siedmych dní odo dňa prevza-
tia tovaru, takže sankcionovať 
zrušenie objednávky pred do-
daním tovaru považujem za 
krajne problematické.
 Predpokladám, že predaj-
ca sa k Vám bude predajca 
chovať korektne a splní všet-
ky svoje povinnosti, ktoré mu 
ukladá zákon. Ak by sa tak 
nestalo, máte možnosť obrá-
tiť sa na orgány dozoru nad 
dodržiavaním zákonnosti pri 
zásielkovom predaji, konkrét-
ne na Slovenskú obchodnú in-
špekciu. 

www.GEDUR.sk

Bratislavské
Hudobné
Divadlo

alt. Andrea Kulasová alt. Dagmar Bruckmayerová

Generálny partner divadla

12. Máj

Región
Geologické vrty kvôli tunelu 
robia aj na pútnickom mieste

Priamo na území najstar-
šieho pútnického miesta 

na Slovensku, sa robí pod-
zemný geologický vrt. V 
Marianke je vrt situovaný 
pri poslednom zastavení 
krížovej cesty a neďaleko 
tzv. Svätej studne s pitnou 
vodou. 
 Starosta Marianky Ra-
dovan Jurika nás infor-
moval, že ide o geologicky 
prieskum, ktorý robí Ná-
rodná diaľničná spoloč-
nosť(NDS) v súvislosti s plá-
novanou výstavbou diaľnice. 
„Práce sú vykonávané so 
súhlasom vlastníka pozem-
ku Rímskokatolíckej cirkvi 
- farnosti Marianka,“ dodal 
starosta s tým, že podrob-
nosti nemá. 
 Podľa hovorcu NDS 
Marcela Jánošíka, „potreba 
zabezpečenia orientač-
ného inžiniersko - ge-
ologického a hydroge-
ologického prieskumu 
(OIGHP) a technickej 
štúdie pre varianty tu-
nela Karpaty diaľnice 
D4 Bratislava, Rača - 
Záhorská Bystrica, vy-
plynula z procesu EIA, v 
podmienkach záverečného 
stanoviska MŽP SR,“ Ako 
ďalej uviedol pre Bratislav-
ský kuriér, cieľom priesku-
mu je zistenie geologických 
pomerov navrhovanej trasy 

diaľnice D4 a jej možný vplyv 
na hydrologické podmienky. 
„Závery z prieskumu budú 
zapracované do technickej 
štúdie, ktorej termín dodania 
je koniec prvej polovice roka 
2015,“ dodal Jánošík.
 Plánované budovanie tra-
sy tunela Rača – Záhorská 
Bystrica je súčasťou projektu 
diaľnice D4. Úsek Bratislava 
– Rača – Záhorská Bystrica 
má byť druhým najdlhším 
úsekom s dĺžkou vyše 12-tisíc 
metrov. Najdlhším úsekom zo 
spolu štyroch trás bude úsek 
Jarovce (križovatka D2) – 
Rača. Má mať viac ako 27-tisíc 
metrov. 
 Diaľnica D4 má po do-
budovaní vytvoriť von-
kajší obchvat Bratislavy 
spojením hraničných prie-
chodov Jarovce a Devín-
ska Nová Ves. Momentálne 
je v prevádzke 2,7 km dlhý 
úsek od hraničného priecho-
du Jarovce po križovatku s 
D2 Jarovce a 3 km dlhý úsek, 
vybudovaný v polprofi le, fun-
gujúci ako diaľničný privádzač 
na diaľnicu D2 zo Stupavy a 
Devínskej Novej Vsi. Po vybu-
dovaní bude jej celková dĺžka 
okolo 50 km. S výstavbou sa 
začalo v roku1996 a predpo-
kladaný termín dostavby je 
rok 2025.

(rl)

Nový prestupný terminál 
vzniká na Radlinského ulici
V hlavnom meste onedl-

ho vznikne prvá integ-
rovaná prestupná zastáv-
ka MHD, ktorá je bežná v 
mnohých mestách Európy 
už dávno. 
 Základný cieľom podľa 
hlavného dopravného inži-
niera mesta Tibora Schlossera 
je, že na jednej nástupnej hra-
ne zastávky budú zastavovať 
električky, ako aj autobusy 
MHD. „Umožní to ľahšie 
prestupovanie tým, že 
cestujúci nebudú musieť 
chodiť z jednej zastávky 
na druhú niekoľko desia-
tok až sto metrov,“ uviedol 
pre Bratislavský kuriér. Podľa 
neho špeciálne na území oko-
lo Radlinského ulice a Vazo-
vovej ulice, z piatich zastávok 
bude jedna obojsmerná pred 
daňovým úradom. „Zrušia sa 
zastávky na Vazovovej pre 
autobusy a električky, na 
Radlinského ul. smerom 
na Račianske mýto a zruší 
sa aj zastávka na Florián-
skom nám,“ informoval.
 Ako pripomenul, medzi 
ďalšie výhody novej stavby 
pokladá to, že zastávky budú 
aj na jazdnom pruhu pre au-

tomobilovú dopravu vo výške 
chodníka. Celá zastávka bude 
tak v jednej úrovni, čo umožní 
ľahšie nastupovať do vozidiel 
MHD. 
 „Kompletný prínos pre 
cestujúcich zistíme, ak 
budeme mať v prevádz-
ke väčšinu dopravných 
prostriedkov vybavených 
s nízkou podlahou. V pro-
spech cestujúcich bude mať 
zastávka výhodu aj v tom, že 
v prípade prejazdu vozidla-
mi, tieto musia zastať pred 
zastávkou, pretože budú mať 
šikmý nájazd - bariéru - ako 
spomaľovací prah na zastáv-
ku, čo inak v cestnej premáv-
ke znamená, že prednosť má 
na celej ploche zastávky, aj 
keď je v priestore jazdného 
pruhu, cestujúci a nesmie ho 
obmedziť ani ohroziť vozidlo 
prichádzajúce na zastávku,“ 
uviedol Schlosser. Ako do-
dal, tieto vozidlá majú zákaz 
využívať priestor medzi za-
stávkami v úrovni električko-
vej dráhy, ktorá bude okrem 
električiek pojazdná len auto-
busmi MHD.

(rl)

Ďaľší nový bytový komplex 
vyrastie v Dúbravke
Výstavba prvej zo štyroch 

fáz bytového komplexu 
Tammi Dúbravka sa nedávno 
začala v tejto mestskej časti. 
Ide o druhý projekt f ínskeho 
developera YIT Reding, kto-
rý má už za sebou rezidenčný 
projekt Tarjanne Dúbravka. 
Súčasná stavba bude stáť viac 
ako 26 mil. eur do roku 2018.
Tammi Dúbravka má priniesť 
v štyroch fázach spolu 315 
bytov, vrátane priestorov pre 
občiansku vybavenosť a ob-
chodné prevádzky. Projekt 
je zaujímavou alternatívou 
pre dlhoročných obyvateľov 
Dúbravky, ale aj záujemcov 
z okolitých mestských častí, 
ktorí preferujú bývanie mimo 
centrálnych mestských loka-
lít, ale s dobrou dopravnou 
dostupnosťou a občianskou 
vybavenosťou. 
 Tammi vyrastie na kon-
ci Dúbravky, na pozemku s 

rozlohou asi 2 hektáre, pri-
čom viac ako štvrtinu z tejto 
plochy bude pokrývať ze-
leň. Začiatok výstavby 1. 
etapy bol plánovaný na 
apríl 2014 s predpoklada-
ným ukončením v októbri 
2015. Prvá etapa prinesie 
spolu 98 bytových jednotiek 
rôznych veľkostí, pričom vo 
väčšej miere sú zastúpené 
dvojizbové byty. Výstavba 
nasledujúcich etáp by 
mala  prebiehať postupne, 
s dokončovaním v rokoch 
2017 až 2018. 
 Názov Tammi Dúbravka 
pochádza z f ínskeho jazyka 
a znamená „dub“. Má pripo-
mínať lokalitu projektu, ke-
ďže mestská časť Dúbravka, 
údajne podľa jednej z povestí, 
dostala svoje meno práve pod-
ľa dubových lesov, ktoré sa tu 
kedysi nachádzali.

(rl, red) 
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3. - 4. máj

Račianske hody 2014
Tak ako každý rok sa budú v 

prvý májový víkend v Rači 

konať obľúbené Račianske 

hody. V sobotu 3. a v nedeľu 4. 

mája sa priaznivci kvalitného 

račianskeho vína môžu opäť 

tešiť na pestrú ponuku domá-

cich vinárov, na svoje si prídu 

aj milovníci domácich gur-

mánskych špecialít či pestrej 

zábavy a kolotočov. Hlavnou 

hviezdou tohtoročných Ra-

čianskych hodov bude kapela 

Kmeťoband, známa svojou 

temperamentnou cigánskou 

hudbou a tiež skupina Elán 

Tribute, ktorá prespievava 

známe hity od legendárneho 

Elánu. 

3. máj

13. Rusínska zábava 

v Bratislave
Združenie molodŷ.Rusynŷ 

už tradične prináša obľúbe-

né podujatie, na ktorom sa 

každoročné stretáva viac ako 

400 Rusínov a priaznivcov 

rusínskej kultúry, tanca a spe-

vu zo širokého okolia Brati-

slavy. Živá hudba, kultúrny 

program, tombola, jedlo, bar 

a mnoho ďalších vecí. Počas 

večera sa o zábavu postará 

hudobná skupina Dual Relax a 

FS Ruthenia z Bratislavy. Pri-

pravený bude samozrejme aj 

fotoateliér na tému rodáka z 

rusínskej obce Jarabina, ktorý 

sa stal známym počas bojov o 

Iwo Džimu v druhej svetovej 

vojne, keď bol spolu so svoji-

mi spolubojovníkmi odfoto-

grafovaný pri stavaní vlajky na 

vrchu Suribači. Nebude chý-

bať ani tombola so zaujímavý-

mi cenami. Vstupné – 17 eur.

DK Zrkadlový háj, 20:00

6. máj

Večer zakázaných 

reklám
„Škodlivé“ prvky, za ktoré 

bývajú považované najmä 

erotika, vulgárnosť, násilie či 

rasizmus sa nevyskytujú len 

vo fi lmových dielach, ale aj v 

reklame. Existuje množstvo 

spotov, ktoré sa nikdy nemohli 

vysielať v televíziách, ale u nás 

sa budú. A samozrejme, nezo-

staneme len pri zakázaných 

kampaniach. Večer moderuje 

Peter Konečný.

Dunaj˜, 20:00

7. máj

Na kus reči
Pravidelný program s Jozefom 

Banášom spestrený humo-

rom, spevom, hrou na gitare a 

pozvaným hosťom, tento raz s 

Jozefom Golonkom.

Stredisko kultúry Bratislava - 

Nové Mesto, 19:00

8. máj

United Colours Of 

Football 2014
Štvrtý ročník United Colours 

Of Football. Opäť máte mož-

nosť zahrať si futbal o ceny a 

stráviť deň vonku na čerstvom 

vzduchu v priateľskej atmo-

sfére, v duchu vzájomného 

rešpektu, bez diskriminácie. 

Okrem samotného športové-

ho zápolenia sa návštevníci 

opäť môžu tešiť na hudbu od 

obľúbených DJs, chladené 

nápoje a jedlo pripravova-

né v spolupráci s kolektívom 

Vegánskych hodov, distrá s 

tričkami a literatúrou a ďalší 

sprievodný program. Ako už 

názov napovedá, United Co-

lours Of Football propaguje 

rešpekt medzi ľuďmi rôznych 

kultúr a odmieta diskrimi-

náciu na základe rasy, náro-

da, pohlavia alebo sexuálnej 

orientácie.

Základná škola Mudroňova, 

9:00

9. máj

Koncert: Dub Inc
Do Bratislavy príde v rámci 

svojej Paradise Tour francúz-

ska skupina Dub Incorpora-

tion. Dub Inc patrí k najžia-

danejším kapelám zo všetkých 

ročníkov Uprisingu. V máji 

prídu do Bratislavy predstaviť 

svoj nový album Paradise, kto-

rý je recenzentmi hodnotený 

ako jeden z ich najlepších. 

Nová doska je ako zvyčajne 

naspievaná vo francúzštine, 

angličtine a arabčine a mieša 

reggae, dancehall, dub, ska a 

hiphop s vplyvmi arabskej a 

africkej hudby. Ako predsko-

kan vystúpi Medial Banana. 

Ateliér Babylon 20:00

9. máj

Opice z našej police 
Máte aj vy svoju obľúbenú 

hračku? Plyšové opičky: Fric-

ko a Jupko sú tiež úplne po-

ľudštené hračky. A ich traja 

majitelia – bratia Ferko, Sam-

ko a Jožko – sú zase poriadne 

„opice“. Preto nečudo, že ich 

mamu, úspešnú spisovateľku, 

občas z tých ich opičiactiev 

poriadne rozbolí hlava. 

BBD, 9:00

Súťaž
Hrajte o 4 vstupenky pre 

dvoch súťažiacich na toto 

pekné predstavenie. Stačí 

ak napíšte správnu odpo-

veď na otázku: Kto sa ujal 
réžie hry Opice z našej 
police v BBD? 

Odpovede posielajte do 

6. mája 2014 na známy 

mail: sutaz@bakurier.sk, 

do predmetu správy dajte 

„OPICE“.

9. máj

Nočný pochod
Páčia sa vám ultrafi alové kvety 

alebo rozumiete spevu neto-

pierov? Myslíte si, že v noci je 

tma? Nie? Príďte sa o tom pre-

svedčiť. Pomocou zaujíma-

vých aktivít porovnáte svoje 

zmysly so zmyslami zvierat. V 

prípade priaznivého počasia 

je v programe aj pozorovanie 

Mesiaca hvezdárskym ďale-

kohľadom. 

Zraz: Turistická informačná 

kancelária DNV, 20:00

10. mája

Burza starožitností 
Podujatie, ktoré osloví mi-

lovníkov starožitností. Z bo-

hatej ponuky mincí, medailí, 

známok, pohľadníc, nálepiek, 

odznakov, kníh, obrazov, gra-

fi ky, porcelánu, gramoplatní, 

hodín, hracích skriniek, his-

torických zbraní, nábytku, si 

vyberie aj ten najnáročnejší 

zberateľ a každý, kto si chce 

starožitnosťami zariadiť svoj 

interiér alebo exteriér.

Hrad Červený kameň, od 7:00

11. máj

Jan Kraus aneb 

hvězdy jak je 

neznáte...

Improvizovaná talkshow s Ja-

nom Krausom a exkluzívnym 

hosťom Adelou Banášovou.

Hudobným hosťom bude 

skvelá speváčka s výnimoč-

ným prejavom Lucia Šoralová. 

Ateliér Babylon, 19:00

11. máj

Blues na Lodi
Skvelý koncert z cyklu „Blues 

na Lodi“, živý bluesový večer 

s výbornými muzikantami, 

v hornom bare lode: Boboš 

Procházka, Ajdži Szabó, Pišta 

Lengyel, Martin Zajko a mož-

no zahrá aj Oskar Rózsa, či M. 

Gašpar.

Divadlo v Podpalubí, 19:00

12. máj

Narodeninový 

koncert Karola 

Konárika a jeho 

hostí
Koncert pri príležitosti 65. na-

rodenín speváka s jedinečným 

hlasom Karola Konárika. Po-

čas koncertu zaznejú známe 

hity z minulých čias, novinky 

z albumu Môj splnený sen a 

tiež piesne zo svetového re-

pertoáru.

Dom kultúry Zrkadlový háj, 

18:00
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Maroš Kramár: O slovenskej kultúre sa viac dozviem v českých televíziách ako v slovenských...
Pri kávičke v meste sme 
sa tentoraz porozprávali s 
populárnym hercom, mo-
derátorom, zabávačom a  
rodeným Bratislavčanom 
- Marošom Kramárom. Té-
mou bola Bratislava a jeho 
vzťah k hlavnému mestu, 
ale aj otázky týkajúce sa 
kultúry a života v meste...

Aký je váš vzťah k Brati-
slave?
Maroš Kramár: Tu som sa 
narodil a býval do svojich 
pätnástich rokov. Potom som 
odišiel do Brna, neskôr do 
Nitry, kde som bol štyri roky, 
no a potom som sa vrátil do 
hlavného mesta. Vyrastal 
som na Baštovej ulici pod 
Michalskou bránou, takže sa 
cítim úplným Bratislavčanom 
– Korzárom, ako nás volali... 
Každý deň som prechádzal 
Korzom na Palackého ulicu, 
kde som chodil do školy. No a 
starí rodičia mi bývali na Me-
denej. Bratislavu mám veľmi 
rád, je pekná a mohla by byť 
ešte krajšia, keby ju komunisti 
nepoznačili.

Vývoj a rozvoj Bratislavy 
teda vnímate v tomto kon-
texte?
Maroš Kramár: Áno, toto 
mesto veľmi poznačila éra 
tzv. komunizmu. Zbúrané 
boli pekné staré časti, padla 
napríklad synagóga, v ktorej 

som ešte ako dieťa nakrúcal. 
Bolo tam televízne štúdio. Za 
zmienku stojí nepekná Petr-
žalka ktorá vyrástla na druhej 
strane Dunaja a dodnes je 
málo využívaná. Okrem toho 
v mnohých iných mestách 
stojacich na riekach, býva ži-

vot na nábrežiach omnoho 
intenzívnejší ako u nás. Há-
dam okrem nábrežia Eurovea, 
ktoré je už o niečom inom, je 
to v tomto ohľade pri Dunaji 
zatiaľ slabé. A viac by malo 
ožiť a žiť aj centrum mesta - 
aby bolo lákavé nielen pre za-

hraničných turistov, ale aj pre 
domácich.

Hovorí sa, že turista prejde 
Bratislavu za jeden deň...že 
máme málo atrakcií. Je to tak?
Maroš Kramár: Nemáme po-
bytových turistov a to je zlé. 
Teda takých, ktorí by sa zdr-
žali aspoň tri-štyri dni, alebo 
aj týždeň.

Možno by to chcelo vniesť 
do mesta a jeho centra 
ešte viac kultúry?
Maroš Kramár: Myslím si, 
že na Slovensku sa pre kultú-
ru robí veľmi málo. Pôsobím 
aj V Českej republike a vždy, 
keď o tom hovorím do médií, 
tak mi Slováci vyčítajú že som 
Čechofi l a že nech sa tam vy-
sťahujem, keď ich toľko chvá-
lim.... No musím povedať, že 
ročne odohrám asi sto pred-
stavení v Česku a minimálne 
päťdesiat na Slovensku a je 
to obrovský rozdiel! V Česku 
majú v každom malom meste 
kultúrne centrum, alebo malé 
divadielko a všetko je zreno-
vované, opravené. Investujú 
do zvukovej techniky, svetel-
nej techniky, prosto to tam 
žije U nás nebude pomaly kde 
hrať...

Asi je to mentálnym, kul-
túrnym, či duchovným na-
stavením?
Maroš Kramár: Určite je to 

aj tým. Oni sú trochu ďalej a 
navyše Česi majú divadlo veľ-
mi radi. Ale samozrejme - je 
to aj v ľuďoch a v tom, ako 
štát disponuje s fi nanciami a 
ako je to nastavené. Ale takto 
na Slovensku za chvíľu naozaj 
nebude kde hrať. Bratislava 
nie je výnimkou, veď aj keď je 
o polovicu menšia, v Prahe je 
nepomerne viac divadiel, asi 
sto. V našom hlavnom mes-
te sa dajú spočítať možno na 
dvoch rukách. Česi majú bliž-
šie ku kultúre, sú na ňu hrdí, 
majú radi svoje divadlá, svo-
jich umelcov. V ich televíziách 
môžete sledovať veľké množ-
stvo dokumentov o význam-
ných českých osobnostiach, o 
umelcoch. O slovenskej kultú-
re sa viac dozviem v českých 
televíziách ako v slovenských.

Prečo u nás také progra-
my alebo toľko programov 
o osobnostiach nevzniká?
Maroš Kramár: Neviem, je 
to aj v ľuďoch. Česi pôjdu na 
český fi lm, lebo je to ich fi lm. 
Slováci na slovenský fi lm po-
maly ani nepôjdu... načo. Je to 
veľmi smutné, ale neviem, čo 
s tým. Musí s tým robiť niečo 
aj štát a aj médiá by mali písať 
viac o kultúre a o tom, komu 
sa čo podarilo. Nie viac o tom, 
kde sa kto pošmykne, či kto 
koho podvedie. Musíme byť 
na seba viac hrdí. Mám naprí-
klad takú skúsenosť, že keď v 

Čechách moderujem po čes-
ky, tak u nás mi za to vynadajú 
a zazlievajú mi to. Namiesto 
toho, aby boli pyšní, že sloven-
ský herec sa tak naučil cudziu 
reč, že je schopný robiť prácu 
aj v inom štáte a v inom jazy-
ku. Ale v Českej republike sa 
ľudia bavia kultúre, o predsta-
veniach a o tom, kde kto hrá, 
aké má určité dielo úroveň. 
Na Slovensku ľudia skôr riešia 
to, kde je budova divadla, ako 
ju nájsť. Som si istý, že väčši-
na oslovených mladých ľudí v 
Eurovea nebude vedieť, kde je 
najbližšie divadlo. Nebudú tu-
šiť, že ho majú za chrbtom, že 
sedia pri budove SND...

Čím sa v živote riadite? 
Máte nejakú svoju životnú 
fi lozofi u?
Maroš Kramár:  Ži a nechaj 
druhých žiť... Mám rád svoju 
prácu a milujem chvíľu, keď 
do divadla príde večer štyristo 
ľudí a odchádzajú spokojní. 
A keď sa počas predstavenia 
smejú a tešia sa a zabudnú na 
každodenné starosti. Mňa to 
teší...rozosmievať a robiť dob-
rú náladu. Ale samozrejme, aj 
ja mám svoje starosti a problé-
my. No snažím sa tým neotra-
vovať druhých. Pretože aj tak 
mi nikto nepomôže a musím 
si pomôcť vždy sám. 

Robert Lattacher
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História kúpaliska sa datuje do roku 1943, 

kedy ho navrhol známy architekt Franti-

šek Prchlík.  Spočiatku bolo kúpalisko 

prístupné len pre pacientov blízkeho sa-

natória.  Po  jeho otvorení širokej verej-

nosti  sa stalo  veľmi rýchlo mimoriad-

ne obľúbené. Po roku 1989, keď došlo 

k viacerým spoločenským a ekonomickým 

zmenám, začala Železná studnička chát-

rať. Úpadku sa nevyhlo ani kúpalisko, až 

ho nakoniec v roku 2001 úplne zatvorili. 

Obnova areálu
Novým majiteľom areálu je spoločnosť 

Železná studnička, ktorá má priprave-

ný projekt obnovy kúpaliska. „Chceme 

zrekonštruovať oba bazény – plavecký 

a detský. Zároveň plánujeme obnoviť aj 

potrebné zázemie – bufet, sociálne zaria-

denia, šatne,“ hovorí Marek Gaži zo spo-

ločnosti Železná studnička. Okrem mož-

nosti kúpania chce spoločnosť ponúknuť 

aj ďalšie zaujímavé aktivity - letné tábory 

pre deti, služby animátorov, aktivity na 

platforme Family friendly, teambildingo-

vé akcie. „Boli by sme radi kedy sa are-

ál kúpaliska stal miestom celodenného 

aktívneho oddychu pre Bratislavčanov. 

Takto môžeme letnú sezónu predĺžiť na 

niekoľko mesiacov, čo nám umožní získať 

pozitívnu ekonomickú bilanciu. Nevylu-

čujeme preto, že areál bude dostupný aj 

v zime, napríklad ako klzisko.“ 

Príroda na prvom mieste
Železná studnička je chránená prírod-

ná oblasť, preto je ochrana životného 

prostredia prioritou. „Inšpirovali sme sa 

v zahraničí v podobne enviromentálne 

náročnom prostredí. Kúpalisko bude vy-

bavené najmodernejšou technológiou, 

bazény vyložíme nepriepustným nerezo-

vým dnom.  Vypúšťať ich budeme iba raz 

ročne,  až 85% vody chceme recyklovať 

v uzavretom systéme. Vypúšťanú vodu 

vždy zbavíme všetkých škodlivých látok 

v zmysle príslušných noriem,“ dopĺňa 

Marek Gaži. Spoločnosť urobila v rámci 

pripravovaného projektu aj hydrogeolo-

gický prieskum, ktorý preukázal, že vody 

je v okolí dostatok. „Okrem toho je k dis-

pozícii aj veľký zásobník vody v pôvod-

nom vodojeme. “

Alternatívna doprava
Na Železnej studničke je dopravná uzá-

vera, ktorú spoločnosť nechce v žiadnom 

prípade porušiť. „V spolupráci s magistrá-

tom hlavného mesta sme spracovali do-

pravnú štúdiu, ktorá ráta s viacerými alter-

natívami. Návštevníkov budeme privážať 

elektovláčikom z odstavného parkoviska. 

Verím, že mnohí prídu tak ako doteraz do 

areálu pešo, na bicykli, lanovkou alebo 

MHD.“ A kedy sa brány kúpaliska otvoria 

pre návštevníkov? „Chceme vyhovieť po-

žiadavkám všetkých zodpovedných inšti-

túcií, preto ten proces nie je jednoduchý. 

Ale verím, že naše rozumné argumenty 

nájdu podporu a Bratislavčania  budú 

môcť  čoskoro plnšie a aktívnejšie využí-

vať krásne prostredie lesoparku.“  

KÚPALISKO NA ŽELEZNEJ  STUDNIČKE OPÄŤ OŽIJE
Kedysi obľúbené kúpalisko, dnes chátrajúci areál. Mnohí Bratislavčania už 
ani nevedia, že Železná studnička v minulosti poskytovala zaujímavé kúpanie 
v prírode. Rozpadávajúce sa bazény,  neupravené okolie dnes totiž lákajú  
skôr vandalov a bezdomovcov.  Hlavné mesto má pritom  nedostatok letných 
kúpalísk a Bratislavčania stále častejšie vyhľadávajú možnosť oddychu v su-
sednom Maďarsku či Rakúsku.  Aj preto je pripravená rekonštrukcia kúpa-
liska pri rieke Vydrica. 

Projekt ráta s obnovou 
pôvodného kúpaliska 
– bazénov i zázemia

Kedysi obľúbené 
kúpalisko...
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Z KRONIKY MESTAZ KRONIKY MESTA
Rok 1456

GÓLY, BODY, PRIEKOPNÍCIGÓLY, BODY, PRIEKOPNÍCI

DROBNIČKYDROBNIČKY
Požiare či zemetrasenia v 
Bratislave viackrát poško-
dili najmä výškové objekty, 
čiže predovšetkým veže 
cirkevných budov. Keďže 
gotická veža františkánske-
ho kostola bola silne poško-
dená a hrozilo jej zrútenie, v 
roku 1897 ju rozobrali a po-
stavili v petržalskom parku, 
kde sa nachádza dodnes ako 
unikátny parkový altánok.

V roku 1958 sa v Bratisla-
ve na Zimnom štadióne 
po prvýkrát uskutočnili 
športové majstrovstvá Eu-
rópy v krasokorčuľovaní. 

Majstrovský titul v kategórii 
žien získala Ingrid Wendlová, 
neskoršia populárna hlásateľ-
ka rakúskej televízie (ORF), v 
kategórii mužov zvíťazil Brati-
slavčan Karol Divín. V súťaži 
športových dvojíc prvenstvo 
získal československý pár Věra 
Suchánková – Zdeněk Dole-
žal, v súťaži tanečných dvojíc 
Jane Markhamová – Courtney 
L. Jones z Veľkej Británie. 

Jedným z najstarších bratislav-
ských divadiel je Aréna v Petr-
žalke. Pôvodná budova bola 
postavená roku 1828 na pod-
net divadelného podnikateľa 

J. A. Stögera. Ako z názvu vy-
plýva išlo o letné nezastrešené 
divadlo, ktoré sa inšpirovalo 
vzorom talianskych amfi te-
átrov. Arénu ofi ciálne otvorili 
26. júla 1828 na „počesť všet-
kým Annám“ nemeckou čino-
hrou Graf von Waltron oder 
die Subordination (Gróf Wal-
tron alebo subordinácia) od 
Möllera. Na sklonku 19. sto-
ročia drevenú budovu zbúrali 
a a jej mieste roku 1898 vybu-
dovali novú murovanú, krytú 
budovu, ktorej vzhľad ostal 
odvtedy až dodnes takmer ne-
zmenený. Petržalská Aréna sa 
stala obľúbeným oddychovým 
a zábavným miestom. Svoje 
slávne obdobie prežívala až 
do druhej svetovej vojny, keď 

tu účinkovalo viacero maďar-
ských, rakúskych a nemec-
kých divadelných spoločností. 
Po druhej svetovej vojne a pri-
pojení Petržalky k Bratislave 
roku 1946 bola budova di-
vadla pre verejnosť zatvorená 
na takmer 50 rokov. Dlhý čas 
slúžila ako sklad Českoslo-
venskej televízie. V roku 1994 
bola na podnet renomované-
ho slovenského míma Milana 
Sládeka založená nadáciu za 
obnovenie Divadla Aréna a 
v nasledujúcom roku sa za-
čalo s rekonštrukciou. Prvou 
premiérou v zrekonštruova-
nom divadle bolo predstave-
nie Grand Pierot. V rokoch 
1996 až 2002 sa v Aréne konal 
medzinárodný pantomimic-

Bratislavčania na 
križiackej výprave
 Moc Osmanskej ríše 
po dobytí Konštantínopo-
lu v roku 1453 nebezpečne 
vzrástla a bola čoraz väčšou 
hrozbou aj pre Uhorsko. Na 
prelome júna a júla v roku 
1456 sultán Mohamed II. 
začal obliehať Belehrad s 
obrovským, niekoľko desať-
tisícovým vojskom. Obranu 
Belehradu tvorila asi len 
7-tisícová uhorská posádka. 
Bratislavčania sa o oblieha-
ní dozvedeli pravdepodob-
ne už niekoľko dní po jeho 

začiatku, pretože už 13. júla 
1456 prechádzali cez mesto 
dvaja mnísi z Belehradu, kto-
rí niesli uhorskému kráľovi 
Ladislavovi V. listy týkajúce 
sa Osmanov. Mestská rada 
pre týchto poslov zabezpečila 
potraviny a povoz na cestu do 
Viedne za kráľom.
 Po takmer mesiaci urput-
ných bojov dorazil na pomoc 
obliehanej belehradskej po-
sádke hlavný uhorský kapitán 
Ján Huňady s križiackym voj-
skom a podarilo sa mu 22. júla 
poraziť omnoho početnejších 
Osmanov. Bolo to však jeho 

posledné víťazstvo, lebo za-
krátko skonal v Zemune na 
mor. Víťazná bitka zrejme 
podnietila Ladislava V. zor-
ganizovať ďalšiu križiacku vý-
pravu proti Osmanom. Už 10. 
augusta 1456 adresoval výzvu 
všetkým uhorským mestám, 
aby pre formujúce sa vojsko 
pripravili potraviny a vojenský 
materiál.

Svedectvo účtov
 Táto povinnosť sa týkala 
aj Bratislavy. V bratislavskej 
komornej (účtovnej) knihe 
z roku 1456 sú podrobne za-
znamenané všetky výdavky, 
ktoré mesto muselo na zorga-
nizovanie výpravy vynaložiť. 
Z nich vyplýva, že Bratislav-
čania sa podieľali na výprave 
nielen vo forme dodávok pro-
viantu pre vojsko, ale súčas-
ne vyslali aj menší vojenský 
oddiel, ktorý sa mal pridať ku 
kráľovskému vojsku. Presný 
počet vyslaných ozbrojen-
cov, námorníkov a paholkov 
nemožno zistiť. Po mene po-
známe len troch žoldnierov, 

a to Hansa Trometera, Han-
sa Madera a istého Osvalda, 
ktorí v Bratislave v tom čase 
vykonávali stálu mestskú vo-
jenskú službu. Na čele výpravy 
stál kapitán (hajtman) menom 
Jiřík, ktorý dostal na svoje sú-
kromné výdavky z mestskej 
pokladnice 16 libier denárov. 
Ten však vtedy v mestských 
službách nefi guroval, musel 
byť teda najatý práve na túto 
príležitosť.
 Celá výprava žoldnierov 
s proviantom odišla 16. sep-
tembra na piatich lodiach 
po Dunaji do Budína, kde sa 
pravdepodobne zhromažďo-
valo celé vojsko. Okrem kúpy 
samotných lodí mesto na ne 
zabezpečilo navyše 5 plachiet 
a dosky na ich zakrytie, 4 vol-
ské kože, 9 kormidiel a 4 000 
klincov. Ako zaujímavosť tre-
ba spomenúť záznam, kde sa 
uvádza približne pol centnára 
železa (okolo 28 kg) na zhoto-
venie pece, ktorá mala byť v 
prevádzke na lodi počas plav-
by.
 Mesto pre žoldnierov za-
kúpilo jeden bojový voz a k 
nemu 2 železné kyjaky, 2 a pol 
centnára železa na okovanie 
kolies (asi 140 kg) a 2 centnáre 
a 4 libry (okolo 114 kg) medi 
na pušky a delá. Na zástavy 

pre žoldnierov mesto zaobsta-
ralo 4 žrde, 9 lakťov (bratislav-
ský lakeť mal zhruba 78 cm) 
cendelínu, čiže ľahkej hod-
vábnej látky na veľkú zástavu, 
15 lakťov golšu (čo bol druh 
barchetu) na 5 menších zástav 
a 9 lakťov stuhy. Okrem toho 
dostali žoldnieri na 2 trúbky 3 
lakte lesklého plátna a 12 a pol 
lakťa hodvábnej šnúry. Ďalej 
sa im kúpili 2 lakte golšu na 
akési nášivky na zbroj, ktoré 
mohli slúžiť na identifi káciu 
a rozlíšenie žoldnierov vo voj-
sku.

Výdatný proviant
 Samotný proviant tvorilo 
196 meríc pšenice (10 642 lit-
rov), 5 tretiníkov múky (oko-
lo 5 500 litrov), približne 82 
okovov vína (asi 4 452 litrov), 
6 hrncov sadla, 11 syrov, 6 me-
ríc hrachu (325,8 litra), väčšie 
množstvo cibule a šošovice, 
4 celé voly a 12 údených (či 
pečených) bokov. K tomu je 
potrebné ešte prirátať vrecia 
na pšenicu, sudy na múku, 
32 mís, štyri ďalšie nádoby na 
proviant, 12 obručí na sudy a 
2 fúry (cca 6,6 m3) dreva na 
pečenie volov. 
 Celkovú sumu, ktorú 
mesto vynaložilo na zakúpe-
nie všetkého potrebného ma-

teriálu na výpravu, možno 
podľa účtovných záznamov 
vyčísliť na 193 libier, 3 šilin-
gy a 21 denárov, čo dovedna 
predstavovalo 46 431 dená-
rov (čiže v prepočte viac ako 
220 dukátov). Len na po-
rovnanie jedna väčšia žemľa 
(či menší chlieb) stála jeden 
denár, vôl sa dal kúpiť už od 
950 denárov. 
 O osude bratislavskej vý-
pravy sa nezachovali žiadne 
správy. Len nepatrnú zmien-
ku tvorí účtovný záznam z 
9. októbra 1456. keď mesto 
vyslalo žoldniera Merta Mo-
rawera na kráľovskej lodi s 
listami za kráľom Ladisla-
vom V. a za bratislavskými 
križiakmi. O dva mesiace 
neskôr, 11. decembra, brati-
slavská mestská rada prijala 
do služieb žoldniera Hansa 
Madera. Podľa mena možno 
uvažovať, že išlo o toho isté-
ho žoldniera Hansa Madera, 
ktorý pred takmer dvoma 
mesiacmi odišiel na spomí-
nanú výpravu. Ako dlho vý-
prava trvala a aké boli osudy 
jej ostatných členov zostalo 
zahalené rúškom tajomstva.

Peter Sedláček

Stredovekí žoldnieri s povozom na vojnovej výprave 
v súvekom rakúskom rukopise.

Hádzaná odštartovala 
českou verziou
 V prvých rokoch 20. sto-
ročia vytvoril pražský učiteľ 
telesnej výchovy Antonín 
Krištof pravidlá novej špor-
tovej hry, akejsi protiváhy 
futbalu. Vychádzal z dvoch 
starších spoločenských hier 
s názvami „vrhaná s přená-
šením“ a „cílová-terčová“, 
pričom vniesol do nich 
športový charakter. V roku 
1907 založil spomínaný uči-
teľ športový krúžok Házená 
Praha, dva roky nato vydal 
prvé pravidlá a hra sa roz-
šírila aj na Moravu. V roku 
1912 bola predvedená na 
VI. všesokolskom zlete v 
Prahe pred kulisou sedem-
desiattisíc divákov. 
 Česká hádzaná sa na 
územie Slovenska dostala 
až po skončení prvej sveto-
vej vojny už s mierne zme-
nenými pravidlami, ktoré 
roku 1918 upravil Jaroslav 
Tratina. Hádzaná, ktorú do-
máca tlač už medzičasom 

nazývala „rýdzo českosloven-
ským športom“, sa v českých 
krajinách presadzovala popri 
športových kluboch aj v so-
kolských jednotách, robotníc-
kych telocvičných jednotách, 
postupne prenikala do škôl i 
do armády a s istým časovým 
posunom nachádzala uplatne-
nie v rovnakých organizáciách 
aj na Slovensku. 

Dominovali ženy
 Zatiaľ čo v období monar-
chie sa v Čechách pestovaniu 
hádzanej venovali predovšet-
kým muži, po vojne sa situácia 
zmenila v prospech žien. To, 
že sa česká hádzaná presadila 
medzi slabším pohlavím, pla-
tilo aj v prípade Bratislavy. 
 Na Slovensku však česká 
hádzaná nikdy nedosiahla šir-
šiu členskú základňu a jej vý-
konnostná špička bola veľmi 
úzka. Dalo by sa povedať, že 
popri ďalších hrách pôsobila 
dojmom doplnkového športu 
a v mnohých prípadoch ju ak-
ceptovali iba s ťažkosťami, ale-

bo sa jednoducho neuchytila. 
 Dňa 16. augusta 1919 bol 
v Prahe založený prípravný 
výbor Československého zvä-
zu hádzanej a ženských špor-
tov, ktorý sa chopil riadenia 
existujúcich 36 klubov v ČSR. 
Mohol byť medzi nimi už aj 
jeden bratislavský, pretože iba 
pár dní predtým sa objavila v 
tlači informácia o snahe pes-
tovať túto novú hru v I. ČsŠK 
Bratislava. Išlo vlastne o na-
bádajúcu výzvu pre adeptky a 
potenciálne hráčky: „Dámsky 
odbor S. K. Bratislava vyzývá 
tímto veškeré dámy, které již 
pěstovaly házenou nebo atle-
tiku, by se zúčastnily trainingu 
v klubu. Apeluje sa zvlášť na 
sestry sokolky. Schůzka všech, 
i těch, které by se o sport ten 
zajímaly, koná se v sobotu dne 
7. srpna o 7. hod. večerní v Pl-
zeňském dvoře, zadní klubov-
ní místnost S. K. Bratislava.“ 
To bola vôbec prvá správa o 
bratislavskej českej hádzanej 
v slovenskej tlači, vtedy ešte v 
češtine. 

Americká konkurencia
 Českí stredoškolskí pro-
fesori boli hlavnými propa-
gátormi a šíriteľmi českej 
hádzanej na Slovensku. Dialo 
sa tak približne v rovnakom 
čase, keď sem boli americ-
kou YMCA importované ich 
hry – volejbal a basketbal. A 
zatiaľ čo americké hry zaujali 
okamžite, česká hádzaná za-
púšťala korene nedôrazne a 
zakríknuto. O to dôraznejšie 
sa ju snažili českí hádzanár-
ski funkcionári presadiť do 
medzinárodných štruktúr a 
celkom sa im to darilo. V roku 
1921 bola v Paríži založená 
Medzinárodná federácia žen-
ských športov a tá českú há-
dzanú akceptovala. 
 V 20. rokoch 20. storočia 
sa tak česká hádzaná hrávala 
aj vtedajšej Juhoslávii, Poľ-
sku, na Ukrajine a postupne 
vo Francúzsku, Švajčiarsku, 
Nemecku, Rakúsku, ba záu-
jem prejavili o niečo neskôr 
aj Angličania. Potvrdzuje to 
aj účasť reprezentantiek ČSR, 

pravdaže bez slovenských zá-
stupkýň, na telovýchovných 
slávnostiach v Monte Carlo 
roku 1922. Nasledujúci rok 
sa uskutočnilo  medzištátne 
stretnutie s Francúzskom, v 
ktorom československé ženy 
zvíťazili 9:2. Francúzky potom 
pod hlavičkou Paríža prehrali 
aj v Brne s tamojšou Sláviou 
0:9. 
 Významné momenty ší-
renia českej hádzanej na 
Slovensku predstavovali pro-

pagačné zápasy českých a 
moravských klubov, ktoré 
odohrali v začiatkoch via-
cero vzájomných duelov. 
Aktívne pôsobila v tomto 
smere napríklad Moravská 
Slávia Brno či SK Židenice, 
ktoré predviedli v sloven-
ských mestách v roku 1920 
sériu zápasov a svoje umenie 
ukázali aj Bratislavčanom.

Igor Machajdík

Česká hádzaná sa k nám dostala z Prahy.

ký festival Kaukliar. Od roku 
2002 je Aréna multižánrovým 
divadlom, v ktorom sa hra-
jú súčasné i klasické činohry, 

muzikály, tanečné predsta-
venia, ako aj popové, rocko-
vé a džezové koncerty.

Divadlo Aréna v Petržalke.
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OPERÁCIA ŠEDÉHO 
ZÁKALU ZADARMO
 Vyšetrenie bez výmenného lístka
 Operácia bez čakacej lehoty
 Nadštandardné služby
 Obedové menu k operácii ZADARMO

Bezplatná telefónna linka 0800 105 555

www.veni-vidi.sk
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Komplexná starostlivosť o Vašu záhradku. 
Pravidelná starostlivosť o malé záhradky 

i o veľké záhrady počas celého roka.
Letná a zimná údržba aj pre bytové spoločenstvá.

Tel. 0917 539 527 Happygardens

08 l 2014
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V Bratislave môžete platiť už aj živcom
Od trinásteho apríla je 

už aj pre Bratislav-
čanov k dispozícii alter-
natívna mena k euro a to 
Živec. Platidlo Živec si ako 
prví na Slovensku zaviedli 
Zvolenčania. Ide o dopln-
kovú lokálnu menu, ktorá 
bude platiť súčasne s eu-
rom a je na euro viazaná.
 Bratislavským živcom sa 
môže platiť na území hlavné-
ho mesta v obchodoch a pre-
vádzkach označených špeci-
álnym logom. Eurá je možné 
zameniť za živce u vybraných 
partnerov v pomere 1:1. Ich 
platnosť je časovo obmedzená 
na obdobie jedného kalendár-
neho roka, aby sa podporil 
obeh lokálnej meny v miest-
nej komunite. Zapojenie sa 
do systému lokálnej meny je 
dobrovoľné. Poukážky Brati-
slavského a Zvolenského živca 
sú zabezpečené proti falšo-
vaniu štandardnými ochran-
nými prvkami. Používanie 
živcov podporujete možnosť 
poskytovania bezúročných 
mikroúverov. Z účtovného 
a daňového hľadiska sú 
živce v zmysle zákona o 
účtovníctve ceniny (napr. 
ako gastro lístky, darčeko-
vé poukážky). Transakcie 
s nimi sú účtované v ofi -

ciálnej mene podľa platné-
ho zákona o účtovníctve 
(ceniny).
 Zapojenie sa do systému 
lokálnej meny živec je bez-
platné pre všetkých - pre zá-
kazníkov, obchodníkov aj pre-
vádzky. Obchodník sa môže 
rozhodnúť, či nechá na zváže-
nie zákazníka, v akom pome-
re zaplatí za tovar v živcoch a 
eurách. Čím viac slobody ne-
chá zákazníkom, tým väčšia je 
pravdepodobnosť, že v danej 
prevádzke nakúpia. Zákazník 
sa zas môže rozhodnúť, či za-
platí cenu tovaru v plnej výške 
v živcoch alebo časť zaplatí v 
eurách.

Význam živca
 Bratislavský a Zvolenský 
živec sú v obehu, aby podpo-
rovali svoje mesto a zapoje-
ných členov. Celá schéma je 
nezisková. Rada lokálnej meny 

živec rozhoduje o akomkoľvek 
výnose, ktorý vznikne. Môže 
sa použiť na ďalší rozvoj meny 
alebo na podporu systému po-
skytovaných mikroúverov.
 Jediné miesto, kde môže-
te použiť oba typy živca – aj 
Bratislavský aj Zvolenský, je 
Vzdelávacie centrum Zaje-
žová. Inak Bratislavský živec 
platí výlučne na území Brati-
slavy a Zvolenský živec iba na 
území Zvolena.

(rl)
Viac info a zoznam prevádzok 

zapojených do platby 
a výmeny živca aj na 

www.bakurier.sk 

Pravdepodobne už teplé 

májové dni s menším 

rizikom jarných nočných 

mrazov nám umožňujú ro-

biť väčšinu prác v záhrade. 

Ostriháme kvety u odkvit-

nutých jarných cibuľovín 

a takisto odkvitnuté kve-

tenstvo u rododendronov. 

Postupným ochladzovaním 

(nie priamo zo skleníka do 

zeme) pripravujeme sadeni-

ce letničiek a priesady zele-

niny na vonkajšie vysadenie.  

Vysievame do hriadok už aj 

ďalšie druhy zeleniny - ko-

reňové, listové, cibuľové, 

plodové, hlúbové a takisto aj 

strukoviny. Novovysadené 

stromy a priesady starost-

livo zalievame a pravidel-

ne odburiňujeme. V tomto 

období začína aj množenie 

škodlivého hmyzu. Proti 

tomu môžeme dať sadze 

a vápno do medziriadkov, 

prípadne ak vidíme nalie-

tavanie škodlivého hmyzu, 

tak urobiť postrek kvapal-

ným insekticídom. U okras-

ných trávnikov kontroluje-

me výskyt burín a v prípade 

výskytu ich odstraňujeme 

chemickými postrekmi, pri 

malých trávnikoch je mož-

né aj mechanicky jednot-

livo, avšak kompletne aj s 

koreňom.

Tipy a rady: Taktiež  je 

možné aj zbavenie sa hmyzu 

bez chémie. Niektoré rastli-

ny sú charakteristické repe-

lentným účinkom proti vo-

škám, parazitným plesniam 

a hubám. Medzi rastliny, 

ktoré chránime, vysievame  

aksamietnicu rozložitú.

 Takisto vynikajúco pô-

sobí pažítka. Proti vo-

škám u strukovín pomáha 

saturejka záhradná. Na 

niektoré parazitné huby u 

paradajok môžeme použiť 

bazalku. Ďalšími vhodný-

mi repelentmi sú rozma-
rín a šalvia. Pod ovocné 

stromy vysaďte fenikel.  
Proti voškám vieme urobiť 

vlastný postrek z vylúho-

vanej žihľavy. Proti mrav-

com v domácnostiach je 

dobrá citrónová šťava. 

Proti muchám si dajte na 

okno bazalku a voňavé 

klinčeky. Komáre nezná-

šajú nechtík lekársky. 

A na mole zase pôsobí le-
vanduľa.

„Záhradkársky svet .“                

Ing. Radovan Tomko - 

Happygardens

Správa telovýchovných 
a rekreačných zariadení 

hlavného mesta SR Bratislavy,     
Junácka č. 4, 831 04 

Bratislava, IČO: 00179663

v súlade s ust. § 9a ods. 1 a 
ods. 5 zákona SNR č. 138/1991 
Zb. o majetku obcí v znení ne-
skorších predpisov, uverejňuje 
svoj zámer prenajať  časť po-
zemkov na kúpaliskách v správe 
STARZ-u na letnú sezónu 2014. 
Podrobnejšie informácie sú 
uvedené na úradnej tabuli a na 
internetovej stránke www.starz.
sk. Kontaktná osoba: Ing. Jana 
Bublincová, tel.02/44373200, 
mail:bublincova@starz.sk

Navštívte “Kapitulské dvory 2014”
Členovia a sympatizanti 

občianskeho združe-
nia “Oživenie Kapitulskej 
ulice” sa rozhodli dňa 
1. mája od 10:00 do 18:00 
zorganizovať na Kapitul-
skej ulici v Starom Meste 
prvú plánovanú aktivitu 
pod názvom “Kapitulské 
Dvory 2014”. 
 V rámci tohto podujatia si 
môžu návštevníci prezrieť za-
ujímavé dvory a záhrady ob-
jektov, ktoré sú pozostatkom 
bývalých kanonických domov, 
ktoré tu začali vznikať v 13. 
storočí ako súčasť Bratislav-
skej kapituly.

Podujatie “ Kapitulské dvory 
2014 ” - prehliadku sprístup-
nených dvorov a záhrad budú 
doprevádzať aj nasledujúce 
sprievodné aktivity:

• V priestore Baxovej veže 
sa uskutoční prezentácia tvor-
by študentov VŠMÚ – katedra 
bábkarskej tvorby tromi malý-
mi predstaveniami pre deti 
a dospelých. Študenti VŠVÚ 
z katedry vizuálnej komuni-
kácie predstavia informačný 
system navrhnutý špeciálne 
pre Kapitulskú ulicu.
• V dome Albrechtovcov na 

Kapitulskej č. 2 bude ponúk-
nutá možnosť zakúpenia hu-
dobného CD nosiča a knižnej 
publikácie prezentujúcej tvor-
bu Alexandra Albrechta ako aj 
ochutnávka značkových vín. 
• V dome č. 18 sprístupní 
Slovenská Katolícka charita 
kaplnku v  suteréne objektu, 
dvorné a záhradné priesto-
ry prislúchajúce ku objektu a  
tiež výstavu prezentujúcu ich 
činnosť.
• Dom Čárskych na Rud-
nayovom námestí č. 2 otvo-
rí vínnu pivnicu a pripraví 
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ochutnávku značkových vín.
• V priestore Kapitulskej 
ulice budú maľovať historické 
zákutia ulice umeleckí maliari 
a hrať pouliční hudobníci.

 Záver podujatia bude  
zabezpečovať diplomový 
koncert organistky Jany 
Dzurňákovej, ktorý sa za-
čne o 18:30 v Dóme sv. 
Martina so zabezpečeným 
voľným vstupom pre náv-
števníkov akcie “Kapitul-
ské dvory 2014”.

(bak)

Národný park Donau Auen stále láka aj Slovákov
Národný park Donau-Auen 

(Dunajské luhy) sa roz-
prestiera medzi európskymi 
hlavnými mestami Viedňou a 
Bratislavou a chráni posledné 
veľké územie pririečnej lužnej 
krajiny v strednej Európe. Ži-
votodarnou tepnou tohto úze-
mia je Dunaj, ktorý vytvára 
prostredie pre mnohé vzácne 
rastliny a živočíchy. Centrum 
národného parku Dunaj-
ské luhy sa nachádza v 
rakúskej dedinke Orth an 
der Donau, vzdialenej iba 
35 km od Bratislavy.

Odpovedajte správne na otáz-
ku a vyhrajte slovenský vstup 
do tohto národného parku!
Otázka: Uveďte, ktorý 
druh užovky vyskytujúcej 
sa v oblasti Dunaja, je svo-
jim životom najviac spätý 
s vodným prostredím?

A/ Užovka obojková
B/ Užovka fŕkaná
C/ Užovka stromová

Odpovedajte do 6. mája na  
adresu sutaz@bakurier.

sk a do predmetu uveďte 
„DONAU“. Vyžrebovaných 
troch výhercov budeme kon-
taktovať mailom 7. mája. Ne-
zabudnite aj na telefonický 
kontakt. Výhrou je rodinná 
vstupenka do NP Donau 
Auen na prehliadku so 
slovenským sprievodcom, 
platná na rok 2014. V tom-
to roku sú slovenské prehliad-
ky ešte 8. mája, 31. mája, 21. 
júna, 5. júla, 9. augusta, 29. 
augusta, 1. septembra, 15. 
septembra, 4. októbra a 1. 
novembra 2014. Začiatky pre-

hliadok v slovenčine: o 10.30, 
11.30, 13.30, 14.30,15.30 a 
16.30 hodine. Miesto stretnu-
tia: zámok (schlossORTH) - 
vstupná hala.

(rl)
foto Marek Brinzík ml.
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S bezpečným plynom ušetríte
Máme veľkú výhodu, zmluvne Vám zaručíme nižšie ceny 
ako dominantný dodávateľ pri spotrebe nad 2,1 MWh. 
Jednoduché objednanie na www.zse.sk/vyhodny-plyn.

Kompletná starostlivosť o Vašu domácnosť
Poskytujeme kompletné služby od dodávky elektriny cez 
opravu a úhradu nákladov pri poruche elektriny, plynu, kotla, 
spotrebičov alebo pri zabuchnutí vchodových dverí. Zľavy 
na elektrinu si môžete objednať na www.zse.sk/e-zlava.

Byť zákazníkom ZSE sa oplatí!

ZSE Asistuje
Odstránenie havárií a porúch kotla, elektriny, plynu, 
chladničky alebo práčky. Úhradu až do 150 EUR za Vás rieši 
ZSE.

ZSeFAKTÚRA
S elektronickou faktúrou získate prehľad o platbách 
za energie a každý mesiac môžete vyhrať 
eko darčeky. 

ZSE Klub
Odmeníme Vás za vernosť zľavami až do 35 % na kvalitné 
produkty a služby.

ZSE ProfiServis
Kompletné služby overených elektrikárov a plynárov 
za dostupné ceny. Naše partnerské spoločnosti sú zárukou 
spokojnosti a odbornosti.

Energetický certifikát
Je potrebný na kolaudáciu domu alebo pri predaji bytu. 
Objednajte si ho v ZSE a ušetríte až 100 EUR.

Revízie plynových zariadení
Kontrola plynového kotla alebo sporáka je dôležitá pre 
bezpečnosť Vašej rodiny. Dáme vám zľavu 30 %.

0850 111 555 | Kontaktné miesta | www.zse.sk

Spolu s Vami dokážeme rásť a zlepšovať sa 

solárna kvetina solárny stromček energetický balíček

Súťaž o skvelé eko darčeky
Vedeli ste, že...?
• Obyvateľ Slovenska ročne spotrebuje až 85 kg papiera. 

V Európskej únii je to 180 kg a v USA pripadá na obyvateľa 
dokonca až 300 kg papiera za rok.

• Recyklovaný papier vyžaduje o 64 % menej energie ako výroba 
papiera z buničiny. Navyše môže zachrániť veľa stromov. 

• Jeden strom môže za svojho života absorbovať z ovzdušia až 
tonu oxidu uhličitého.

• Vyrúbaním 1 dospelého stromu príde o kyslík viac ako 70 ľudí.

Výhody elektronickej faktúry
• Jednoduchá a bezplatná aktivácia na www.zse.sk/e-faktura,
• Elektronická faktúra je farebná,
• Máte šancu vyhrať eko darčeky,
• Chránite životné prostredie, 
• Ušetríte Váš čas.

Aktivujte si elektronickú faktúru od ZSE a každý mesiac hráte 
o eko darčeky.

Chráňte prírodu a ZSE Vás za to odmení. 
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personalizovaná tlač transakčných a marketingových dokumentov
TransPromo (kombinácia transakčného a marketingového dokumentu)
obálkovanie, wrapping a fóliovanie 

D O S T A N E M E  V Á S  D O  S C H R Á N O K

adresné, neadresné a selektívne doručovanie zásielok
kontakty na cieľovú skupinu a návrh stratégie a kreatívy jej oslovenia
hybridná pošta

o b c h o d @ c r o m w e l l . s k
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Koncept Mrs.Sporty je vhodný pre 
ženy každej vekovej kategórie. Je 
zameraný na zdravotné potreby a 
špeciálne požiadavky každej ženy. 
Napomáha zbaviť sa bolesti, pod-
poruje vyformovanie postavy, zlepší 
kondíciu a držanie tela. Zárukou 
úspechu krásy a zdravia je nájsť si 
pre seba 2 - 3 krát do týždňa 30 mi-
nút. Nepotrebujete žiadne špeciálne 
vedomosti a ani veľké skúsenosti 
vďaka individuálnej starostlivosti 
skúsenej trénerky rýchlejšie dosiah-
nete svoje stanovené ciele. 
Motivujte sa k športu a zdravému 
stravovaniu. Veď šport nie je žiaden 
luxus, ako to hovorí spoluzakladateľ-
ka tenistka Stefi  Grafová. 
U nás neplatí výhovorka nemám 
čas na seba a šport! Urobte niečo 
pre seba. Vystrihnite poukážku na 

Mrs.Sporty klub 472
Promenáda Tri Veže, Bajkalská ul.9/A
831 04 Bratislava, SK
Tel: 0911 018 343
www.mrssporty.sk

Otváracie hodiny:
Po  8 – 12 hod. a 15 – 19:30 hod.
Ut  7 – 11 hod. a 14 – 18:30 hod.
St  8 – 12 hod. a 15 – 19:30 hod.
Št  7 – 11 hod. a 14 – 18:30 hod.
Pi  8 – 12 hod. a 14 – 18:30 hod.
So  8 – 11 hod.

Sta te sa fanúšikom Mrs.Sporty Bratislava na Facebooku 
a budete dostáva  informácie o aktuálnych novinkách!

Vyskúšajte si jedine ný pocit by   t! 
30 minútový tréningový koncept 

pre ženy v každom veku v kombinácii 
s úpravou stravy. Neváhajte a vyskúšajte!

Kupón na nezáväzný 
skúšobný tréning

nezáväzný skúšobný tréning a uplat-
nite ju v niektorom Mrs.Sporty klube. 
Tešíme sa na vás!
Kde nás nájdete?
Mrs.Sporty Bratislava, Promenáda 
Tri Veže, Bajkalská 9/A,
Tel: 911 018 343, 
e-mail:club472@club.mrssporty.sk
Mrs.Sporty Senec, Pribinova 13,
Tel: 0902594404, 
e-mail: club527@club.mrssporty.sk

Stante sa šéfom svojho hoby! Pre-
berte kormidlo a založte si vlastný 
športový klub pod silnou značkou. 
Prihláste sa ako franchisový partner 
a my vám k tomu pomôžeme!
Tešíme sa na vaše žiadosti: 
Tel: ++421 911 018 343 
E-mail: club472@club.mrssporty.sk

Mrs.Sporty Senec 
Pribinova 13, 
Tel.: 0902 594 404

www.mrssporty.sk

Mrs.Sporty Bratislava, Promenáda 
Tri Veže, Bajkalská ul. 9/A
Tel.: 0911 018 343

Rozhovor s Valerie Bönström, zakladateľ kou Mrs.Sporty
Čo sa skrýva za koncep-
tom Mrs.Sporty?
Keď sme robili prieskum trhu, 
zistili sme, že len 10 % žien 
v Európe dosahuje minimálnu
úroveň pohybovej aktivity. 
Pátrali sme po príčinách tohto 
stavu a mohli sme skonštato-
vať, že dôvodmi sú predovšet-
kým nedostatočná, minimálne 
dodržiavaná ponuka telesnej 
výchovy v školách a fakt, že 
šport a zdravá strava nie sú 
často súčasťou nášho života 
v Európe. 
 Preto sme sa rozhodli vy-
tvoriť jednoduchý, ale maxi-
málne efektívny 30-minútový 
športový a výživový koncept 
iba pre ženy. Chceli sme po-
núknuť klub hneď za rohom, 
ktorý je na ceste do super-
marketu, k pekárovi alebo do-
mov. Považujeme sa za „Star-
bucks bez výčitiek svedomia” 
– miesto, kde sa stretávate 
s priateľmi, zabávate sa, ale 
zároveň robíte pre seba niečo 
dobré. 

Čo je na tomto koncepte 
také výnimočné?
Úspechy našich členiek! Tré-
ner a členky sa navzájom poz-
najú po mene, tréner dámy 
počas celej doby tréningu 
podporuje a motivuje. Flexi-
bilný čas začiatku tréningu 
uvíta takmer každá žena.

Čo doteraz dosiahol 
Mrs.Sporty?
Od otvorenia prvého klubu 
v Berlíne sa dodnes pridali 
stovky štúdií, väčšina v Ne-
mecku, ale rýchlo rastieme aj 
na zahraničných trhoch napr. 
v Rakúsku, vo Švajčiarsku a v 
Taliansku.
Komu je určená ponuka 
Mrs.Sporty?
Veľmi to závisí od regiónu 
a od našich franšízových part-
nerov, ale väčšinou sú členky 
našich klubov vo vekovom 
rozmedzí 25 až 70 rokov, veľká 

časť je v polovici tridsiatky do 
Štyridsiatky, máme napríklad 
18-ročnú členku, ktorej mama 
a taktiež jej 76-ročná mama sú 
našimi členkami. 80 % našich 
členiek od školských čias ne-
športovalo a so športom opäť 
začali až u nás v klube.

Ako vyzerajú plány Mrs.
Sporty do budúcnosti?
Naďalej sa koncentrujeme na 
rast značky a samozrejme, je 
pre mňa veľmi dôležité, aby 
ženy mohli žiť aktívne a aby 
mali možnosť založiť si svoj 
vlastný podnik – väčšina na-
šich franšízových partnerov 
sú ženy. Byť fi nančne nezávis-
lá a viesť svoj vlastný podnik 
bolo a aj je, aspoň pre mňa, 
skvelou skúsenosťou.

Stále hľadáme nových fran-
šízových partnerov na Slo-
vensku. Záujemci nás možu 
kontaktovať na telefónnom 
čísle 0911 018 343.

Trojdňový Gurmán fest prinesie aj bohatý 
sprievodný program

Šiesty ročník Gur-
mán Festu Brati-

slava bude v dňoch 30. 
mája až 1. júna 2014 
na Dostihovej dráhe v 
Petržalke. Aj tento rok 
ponúkne prezentáciu 
najlepších reštaurácií 
a hotelov, ale aj bohatý 
sprievodný program. 
Prídu šéfkuchári, bar-
mani, baristi, someliéri 
i farmári z celého Slo-
venska, ktorí predvedú 
svoje umenie.
 Prvý deň, v piatok 30. 
mája, sa môžu návštevní-
ci tešiť na Braňa Križana, 
kapitána slovenskej repre-
zentácie kuchárov a Mi-
chala Konráda, šéfkuchá-
ra reštaurácie roka – Fou 
Zoo.

V sobotu 31. mája vystúpi 
na pódiu Jaro Židek - pre-
zentátor poctivej gastronó-
mie a Igor Čehy. 
V nedeľu 1. júna príde Ma-
rián Fila a veľkú šou pripraví 
Marcel Ihnačák so svojím 
varením a s vybranými náv-
števníkmi. Pódium neovlád-
nu len muži, variť na pódiu 
bude Japonka Youshimi 
Usui, ktorá má v rodnej kra-
jine vlastný program o vare-
ní a školu varenia. Ako ob-
vykle sa v nedeľu uskutoční 
Starostovská džemovačka, 
v ktorej si „zmerajú chute“ 
starostovia mestských častí 
v pripravených džemoch.
 Tradičným sprievod-
ným programom Gurmán 
festivalu bude aj galavečer 
udeľovania cien v gastronó-

mii – 10. ročník GURMÁN 
AWARD. Odhalí, ktoré 
reštaurácie, šéfkuchári, so-
meliéri, či vinári boli na Slo-
vensku za posledný rok naj-
lepší. Návštevníci sa môžu 
tešiť aj na majstrovstvo 
barmana Petra Pravotiaka, 
víťaza medzinárodných 
majstrovstiev sveta v mieša-
ní nealkoholických drinkov 
Mattoni Grand Drink 2011.

(rl, red)

Alternatívna doprava
Nemecký Hamburg chce  byť mestom bez áut
Nemecké veľkomesto 

Hamburg by chce-
lo byť do dvadsiatich 
rokov mestom bez áut. 
Tento ambiciózny plán 
si vytýčili predstavitelia 
mesta. Spočíva v odve-
dení väčšiny automo-
bilovej dopravy preč z 
hlavných komunikácií, a 
to do 20-tich rokov. 
 Zároveň s tým chcú lo-
kálne autority mesta spojiť 
pešie zóny s cyklotrasami 
na miestach bývalých pre-
hustených ulíc, z ktorých sa 
stanú veľké zelené plochy. 
Výsledkom tohto plánu má 
byť nakoniec, ako tvrdí in-
ternetová stránka Grünes 
Netz (Zelený web), „elimi-
nácia potreby automobilov 
ako takých“ behom dvoch 
dekád. Spojením celého 
mestského centra s pred-
mestím, očakáva Ham-
burg vznik pokojného toku 
vnútornej dopravy. Sever-
ná časť mesta založí nové 
zelené plochy a spojí ich s 
už existujúcimi parkmi, zá-
hradami a cintorínmi. Po 
dokončení plánu se môže 
Hamburg pýšiť 17 000 akra-
mi (1 aker = 4046,8 m2) ze-

lenej plochy, čo by bolo 40 % 
celkového územia mesta. 
 Podľa ofi ciálnych zdrojov 
má tento odvážny plán „zní-
žiť potrebu používať auto na 
víkendové cestovanie z centra 
po periférii“ Napriek tomu, 
že vozidlá nemajú mať 
zakázaný prístup do hlav-
ných dopravných tepien, 
mestská rada očakáva, že 
obyvatelia i turisti budú 
mať možnosť „objavovať 
mesto exkluzívne na bi-
cykli i pešo“. Zároveň má 
okruh zelene hrať zásadnú 
úlohu v boji mesta proti stú-

pajúcim teplotám a mestským 
záplavám. Experti totiž va-
rovali, že priemerná teplota 
v druhom najväčšom meste 
Nemecka stúpla o 9 stupňov 
Celzia za necelé pol storočie! 
 Plán teda dáva Hambur-
čanom nádej, že široké zelené 
plochy umožnia obyvateľom 
„chodiť na vychádzky, plávať, 
robiť vodné športy, užívať si 
pikniky i reštaurácie, či zaží-
vať pravý pokoj a pozorovanie 
prírody a život v nej, priamo v 
meste“.

(rl)
Zdroj:02b.com

Doktor Macbeth – nová hra v MDPOH
Marek Ťapák je neverný svojej 
manželke Anne Javorkovej s o 
tridsať rokov mladšou Gabi-
kou Marcinkovou. Nezdá sa 
však, že by to niekomu z nich 
prekážalo.
 Samozrejme, tento man-
želský trojuholník nie je 
skutočný. Odohráva sa v pri-
pravovanej novej inscenácii 
Mestského divadla Pavla Or-
szágha Hviezdoslava – Doktor 
Macbeth. Parafráza na klasic-
kú hru Williama Shakespeara 
vznikla priamo na objednáv-
ku divadla a jej autormi sú 
Valeria Schulczová a Roman 
Olekšák, ktorí sa okrem textu 
podpíšu aj pod réžiu a drama-
turgiu inscenácie.
 Napriek pikantnému man-
želskému trojuholníku nie je 
Doktor Macbeth hra o man-
želskej nevere, ale o moci a o 

tom, čo všetko sú ľudia ochot-
ní urobiť, aby si ju udržali, 
alebo ju získali. Je november 
1989 a doktor Makovec (Ma-
rek Ťapák) čelí odvolávaniu 
z miesta primára kvôli svojej 
aktívnej komunistickej minu-

losti. Revolučné hnutie zastu-
puje jeho pravá ruka doktor 
Betko (Marián Mitaš) a mladá 
sestrička a zároveň milenka 
Denisa (Gabriela Marcinko-
vá). Makovec sa so svojou 
ženou Naďou (Anna Javorko-
vá) ocitajú v situácii, kedy ide 
o všetko a kedy nikto v sku-
točnosti nevie, kto je koho 
spojenec. A už vôbec nikto 
netuší, ako to všetko dopadne. 
Koho revolúcia zničí a komu 
dá moc. A za akú cenu.
 Premiéru novej hry si 
môžete pozrieť 7. mája o 
19.00 hod. a verejnú ge-
nerálku o deň skôr – 6. 
mája o 10.00 hod. len v 
Mestskom divadle P. O. 
Hviezdoslava. Viac infor-
mácií na www.mdpoh.sk.

(bak)

Mladá hokejová elita sa zišla v Bratislave
Apríl patril v Bratislave 

veľkému hokejovému 

sviatku. Legacy Global Sports. 

V spolupráci s občianskym 

združením Dostal Hockey 

Academy a pod záštitou spl-

nomocnenca Úradu vlády Slo-

venskej republiky pre mládež 

a šport Dušana Galisa prinie-

sol do hlavného mesta Sloven-

ska po prvýkrát turnaj World 

Selects Invitational. 

 Prvý ročník turnaja sa 

uskutočnil v roku 2009 v Pra-

he a lotyšskej Rige, kde sa ho 

zúčastnilo 22 mužstiev. Od 

roku 2009 sa turnaj postupne 

rozrastal a tento rok sa usku-

toční v siedmich vekových 

skupinách v piatich krajinách 

sveta (Slovensko, USA, Ta-

liansko, Fínsko, Maďarsko). 

Celkovo sa turnajov v roku 

2014 zúčastní viac ako 120 tí-

mov, teda viac ako 2 800 hrá-

čov. 

 Po zastávkach v Prahe, 

Rige, Helsinkách, Štokholme, 

Moskve či Bolzane sa tento 

medzinárodný mládežnícky 

turnaj pozrel aj do Bratislavy. 

Od 22.apríla do 26.apríla sa 

v Slovnaft aréne – Zimnom 

štadióne O. Nepelu predsta-

vilo 20 tímov chlapcov do 14 

rokov z rôznych kútov sveta. 

K videniu boli tímy z Ruska, 

Rakúska, Nemecka, Fínska, 

 Česka, Švédska, Ameri-

ky či Kanady. Samozrejme 

nechýbal ani výber Slovenska. 

Víťazom vekovej kategórie 

2000 v Bratislave sa stal Ak 

Bars Kazaň. 

(bak)
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